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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

БургАски ВуЗ минАВА 
нА онлАйн оБучение

380 дела се водят  
в районна прокуратура 

ЗАрАди огромни сметки

3u

Дона МИТЕВА

Заповед на ректора на университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ изпраща студентите през декември в он-
лайн обучение. Причината са големите разходи за ток, 
парно и вода.

„Преустановява се присъственият учебен процес в 
университет „Проф. д-р Асен Златаров“ – Бургас и се 
преминава към обучение в електронна среда от раз-
стояние (лекции и семинарни упражнения) за студен-
тите от всички специалности, с изключение на специ-
алностите в Медицински колеж, Факултет по общест-
вено здраве и здравни грижи, Медицински факултет“ 
– гласи първа точка от заповедта.

4 За 10 месеца от университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ 

платили 800 000 лева 

4 медиците остават присъствено
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Ще се рестартира ли 
проектът „Бургас - 
Александруполис“

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 29 ноември
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„Созопол“
привлече

Рууни

михаил Хаджиянев, председател на  
рик-Бургас и председател на оик-Бургас  
за промените в изборния кодекс:

огромен мигрантски натиск!

Изборните правила трябва да се 
градят еволюционно, а не революционно

ФутБол

Броени дни делят бургаз-
лии от премиерата на филма 
„φ1.618“ и срещата с аниматора 
Тео Ушев и актрисата Мартина 
Апостолова – в Културен дом 
НХК, на 27 ноември, неделя от 
18.00 часа. Публиката в залата 
ще има възможност да задава 
своите въпроси и да научи лю-
бопитни истории от снимачна-
та площадка.
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380 дела се водят  
Но

ви
ни Силвия ШАТЪРОВА

Отчитаме значителен ръст 
на престъпления, свързани 
с мигрантската вълна. Това 
каза по време на брифинг 
ръководителят на Окръжна-
та прокуратура в Бургас Ге-
орги Чинев. 

Той покани на среща об-
ластния управител, кметове-
те на 13-те общини и пред-
ставители на полицията, за 
да се анализира нивото на 
престъпността в региона. 
Само Районната прокурату-
ра в Бургас до този момент 
наблюдава 380 дела, свър-
зани с мигрантския ръст, т.е. 
има отчетен ръст със 141 де-
ла. Това е много обезпокоя-
ваща цифра. Голяма част от 
тях - 274, са решени, но има 
и неприключили", добави Ге-
орги Чинев.

"Срещата има една ясна 
цел - да дефинираме мак-

симално добре проблеми-
те, които се отнасят до ня-
колко сегмента на престъп-
ността. Сред тях е пътният 
травматизъм, както и този, 
който е в резултат употре-
бата на наркотици и алко-
хол. Наред с това, във фо-
куса на вниманието ни са 
делата, свързани с произ-
водство, употреба и раз-
пространение на наркоти-
ци. Особен акцент ще по-
ставим и върху мигрант-
ския натиск и резултатите 
от него по отношение на 
престъпленията. Искаме да 
дефинираме реални мерки, 
които да доведат до реални 
резултати", посочи Георги 
Чинев.

Няма ръст на битовата 
престъпност в региона, по-
сочи прокурорът, но има 
значителен по отношение на 
престъпленията, свързани с 
мигрантския натиск.

Наблюдава се и промяна в профила на 
трафикантите. Така от началото на годи-
ната са установени каналджии от 17 дър-
жави.

"Мерките, които ОДМВР – Бургас е 
предприела и към момента дават резул-
тат, са изграждането на 7 на брой КПП. 
Благодарение на това към момента има 
образувани от страна на ОДМВР – Бургас 
128 досъдебни производства. Ние продъл-
жаваме да наблягаме на анализ най-вече 
на движението и полагаме максимум уси-

лия да не допускаме през нашия регион 
преминаването на нелегални мигранти и 
трафиканти", заяви пред журналисти ко-
мисар Емил Павлов - зам-директор на 
ОДМВР-Бургас.

За последния инцидент с гонка с миг-
ранти в Бургас той коментира:

 "Важното е, че няма инцидент. Поли-
цейските служители са проявили профе-
сионализъм и са успели да задържат ли-
цето без да има пострадали и материални 
щети".

Каналджиите - вече от 
всякаква народност 

Георги РУСИНОВ

Прокуратурата ще атакува 
Наредбата за обществения 
ред на Община Бургас, ако в 
нея влязат промените за тро-
тинетките. Това заяви юрис-
тът на Общински съвет – Бур-
гас Галина Тенева по време 
на заседание на Икономиче-
ската комисия. 

Общинските съветници Ге-
орги Дракалиев и Николай 
Стоянов предлагат промени в 
Наредбата, които касаят за-
брана на движението на тро-
тинетки в централните пеше-
ходни зони на Бургас, като за 
целта се позовават на забра-
ните за това в Закона за дви-
жение по пътищата. Темата е 
широко дебатирана и обсъж-
дана от известно време, а 
„Черноморски фар“ също ре-
довно пише за модерните еко 
превозни средства, които все 
повече хора ползват. 

Още преди заседанието на 
Икономическата комисия из-
данието ни взе мнението на 
част от общинските съветни-
ци от ресорните комисии по 
темата с тротинетките. Всич-
ки бяха на мнение, че каквото 
и решение да се вземе, без 
контрол няма да има особено 
голяма разлика. Някои комен-
тираха и евентуално атакува-
не на Наредбата, в случай че 
промените влязат в нея.

„Законът за нормативните 
актове дава правомощия на 
общинските съвети да прием-
ат наредби, с които да уреж-
дат отношения на местно ни-
во, които не са уредени с по-
висш нормативен акт. В кон-
кретния случай движението 
на електрическите тротинетки 
е уредено в Закона за движе-
ние по пътищата и липсва 
компетенция на Общински съ-
вет да приеме съответните 
разпоредби“, заяви юристът 
на Общински съвет – Бургас.

Тенева добави, че много 
често бургаската Прокурату-
ра изисква наредбите на Об-
щина Бургас и след проверки 
веднага ги атакува в съда.

„Съдът обявява Наредбите 
като нищожни тъй като не са 
в компетенциите на Общин-
ски съвет. Единствено зако-
нът дава право на Общинския 
съвет в чл.80а, ал.4 – Наредба 
на Общинския съвет може да 
определи по-ниски максимал-
но допустими стойности от те-

зи в ал.2, т.4, както и може да 
определи реда за определяне 
на задължителни зони за пар-
киране на индивидуални елек-
трически превозни средства, 
включително и максималния 
брой, както и условията и ре-
да за тяхното предоставяне и 
ползване. Това е единствено-
то, което може да бъде уреде-
но в нашата Наредба“, поясни 
още тя.

Единият от вносителите – 
Николай Стоянов, присъства 
на заседанието на комисията 
като член и попита как така в 
други градове не са атакува-
ни наредбите им.

„Това, че в други градове не 
е паднала наредба е защото 
не е атакувана. При нас Про-
куратурата всеки месец изис-
ква наредби и ги атакува в съ-
да“, отговори Тенева.

Пеньо Мечков предложи на 
колегите си в такъв случай да 
се съобразят със закона. Той 
добави, че гражданин му е 
алармирал, че нямало знаци, 
че е забранено за велосипе-
ди и респективно тротинетки 
в централните пешеходни зо-
ни.

„Да, вярно е, че има знаци, 
че е пешеходна зона, което 
изключва велосипедите, но 
нарушение ли ще е да се сло-
жат допълнителни знаци, че е 
изрично забранено за вело-
сипеди. Много хора просто не 
са информирани“, посочи об-
щинският съветник.

Стоянов отново попита ко-
легите си тогава какво пред-

лагат за решаване на пробле-
ма.

„Въпрос на време е да ста-
не някой сериозен инцидент. 
Кой ще е виновен тогава? Не 
този, който кара, не контрол-
ните органи, а общинските съ-
ветници и кметът, които не 
правят нищо по въпроса. Аб-
сурд е да направим велоалеи 
по „Богориди“ и „Алексан-
дровска“. Затова предлагаме 
промените. Стигнахме до из-
вода, че като не противоречи 
на основния закон, не е про-
блем“, заяви той.

Последна дума дали забра-
ните за тротинетки ще влязат 
в наредба ще има Общински 
съвет – Бургас по време на 
редовната си сесия за месец 
ноември. 

Темата със сигурност е 
чувствителна, тъй като и две-
те страни – и пешеходци, и 
ползващи тротинетки имат 
своите доводи. Първите пред-
почитат те да не се движат 
сред хвърчащи с електриче-
ските превозни средства, ко-
ито създават риск от инциден-
ти. Вторите пък закономерно 
посочват, че тротинетките са 
удобни за бързо придвижва-
не по работа, и че с ползване-
то им се намаляват вредните 
емисии от автомобили. 

Опитът от Запад показва, 
че за целта са създадени спе-
циални велоалеи за придвиж-
ването на тротинетките, но и 
въпросът с контрола е серио-
зен, който при нас се изразя-
ва в спорадични проверки на 

Забрана за тротинетки в наредба 
ще бъде атакувана в съда

Юрист на Общински съвет – Бургас:

Прокуратурата всеки месец изисквала 
нормативните актове на Община Бургас

„Черноморски фар“

За интересен казус сигна-
лизира общественият по-
средник на Община Бургас, 
Тодор Стамболиев, който е 
получил жалба от бургазлия. 
Тя касае фактурата за год-
ността на строежа.

Поради тази причина се 
заплаща ток по цени като за 
промишлена електроенер-
гия. 

Жалбоподателят е конста-
тирал, че освен сметката за 
консумирана електроенер-
гия, има и още една факту-
ра, определена като „етап-
на“ на стойност 170 лв. Две-
те фактури са с една и съща 
дата.  

От центъра за обслужване 
на клиенти на EVN, научава, 
че: „от този месец (ноември 
2022 год.) доставчикът на 
електроенергия EVN въвеж-
да етапна фактура, която 
представлява 50% от пре-
дходната фактура на клиен-
ти с промишлено електри-
чество и че тя трябва да бъ-
де платена с цел доставчи-
кът да има сигурност в нес-
табилния пазар на енерго-
ресурси“. Тази сума щяла 
да бъде възстановена след-
ващия месец, но отново ще 
трябвало да се плати нова 
етапна фактура, състояща 
се от 50% от стойността на 
консумираната електрое-
нергия за текущия месец. 

За да се увери в истин-
ността на твърденията, об-
щественият посредник е по-
искал и е получил като дока-
зателство фактурата по за-
платеното изразходвано ко-
личество ел. енергия и фак-
турата за допълнителната 
сума. При извършване на 
проверка, на страницата на 
„EVN България Електроснаб-
дяване“, Стамболиев уста-
новява наличието на извес-
тие от доставчика в този 

смисъл.
„Да не забравяме, че мно-

го собственици на имоти, 
включително ползвани за 
жилищни нужди, бизнес 
имоти, кабинети, офиси и 
др. по една или друга причи-
на не притежават т. нар Акт 
16, или Удостоверение за 
въвеждане в експлоатация. 
Всички те, плащат ел. енер-
гия по цени за промишлени 
потребители. 

Днес вече имам няколко 
позвънявания по телефона с 
оплаквания по темата. Оч-
аквам голямо обществено 
напрежение, особено в на-
вечерието на предстоящите 
зимни месеци, в навечерие-
то на предстоящи коледни и 
новогодишни празници“, 
споделя Стамболиев. 

Според него не е изклю-
чено да има хора, които ня-
ма да са в състояние да пла-
тят сметките си и ще затво-
рят или бизнеса си, или ще 
посрещнат на студено праз-

ниците. 
Стамболиев ще постави 

въпроса пред омбудсмана 
на РБ и пред Комисията за 
енергийно и водно регули-
ране, за да се провери до-
колко това решение на „EVN 
България Електроснабдява-
не“ е съобразено с изисква-
нията на Закона за енерге-
тиката и Наредбите, приети 
въз основа на него.

„Дали е морално по този 
начин да бъдат принуждава-
ни потребителите на про-
мишлена енергия да запла-
щат предварително все още 
неизразходвано количество 
ел. енергия за нуждите си? 
Мисля, че няма кой да даде 
положителен отговор на то-
зи въпрос. Това изискване 
затруднява плащанията на и 
без това скъпата електрое-
нергия, не е коректно спря-
мо клиентите и ще доведе 
до истинско обществено на-
прежение“, отбелязва ом-
будсманът.

За капан в сметките за 
промишлен ток алармира 
общественият посредник

Тодор Стамболиев

Окръжният прокурор Георги Чинев и заместник-директора на ОДМВР -Бургас зая-
виха, че ще бъдат набелязани още мерки за справяне с натиска. Една от тях ще е про-
верка на фирми, които отдават под наем коли на каналджии, за да се придвижват
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

Силвия ШАТЪРОВА

Каналджията, който бе 
заловен след гонка по бур-
гаските улици, е сириец – 
Мохамад Бургаам, но с 
различни документи за са-
моличност. Той е на 44 го-
дини, има паспорт от дър-
жавата Сейнт Китс, прите-
жава шофьорска книжка 

от Великобритания, иначе 
е със статут на кандидат-
бежанец до края на декем-
ври и пребивава в лагера 
в Харманли. 

Прокуратурата ще про-
верява дали тези докумен-
ти са истински, заяви на-
блюдаващият прокурор 
Зорница Щърбева. Според 
нея са събрани доказател-

ства за три престъпления, 
за които са му повдигнати 
и обвинения. Първото е, че 
на 22 ноември с цел обла-
га е подпомогнал седем 
чужденци, граждани на 
Мароко, без документи да 
преминават в България. 
„Наказанието, което се 
предвижда, е лишаване на 
свобода от 1 до 6 години, 

както и глоба от 5 до 20 000 
лева. 

Събрани са доказател-
ства и за това, че е упра-
влявал колата след упо-
требата на наркотици, на-
казанието е лишаване от 
свобода от 1 до 3 години.

Повдигнато е обвине-
ние, че противозаконно е 
пречил да извършат свои-
те задължения полицаите, 
не е спрял автомобила, а 
напротив, увеличил е ско-
ростта като се е опитал да 
осуети извършването на 
проверката и е застраша-
вал живота на останалите 
участници в движението, 
движил се е в лентата за 
насрещно движение. За 
това се предвижда лиша-

ване от свобода до три го-
дини, допълни още проку-
рор Щърбева. 

Ако бъде признат за ви-
новен по трите престъпле-
ния, съдът ще му наложи 
наказание за най-тежкото 
от трите престъпления, 
именно за каналджийство, 
което предвижда до 6 го-
дини затвор.

Все още не е разпитан в 
качеството му на обвиня-
ем. 

По първоначални данни 
мароканците са премина-
ли границата с Турция, а 
със сирийския каналджия 
са се срещнали до Дебелт. 
Там той ги е натоварил на 
джип, крайната им точка е 
била София.

Таксата на то
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в Районна прокуратура кРИМИ

Автобус 
блъсна 
пешеходец

На кръстовището на 
бургаските улици „Сан 
Стефано“ и „Цар Калоян“ 
автобус „Бова“, собстве-
ност на „Бургас бус“, 
блъсна пешеходец. 
Управляваният от 37-го-
дишен мъж от Средец 
бус, при извършване на 
десен завой отнема пре-
димството и удря пра-
вомерно пресичащия по 
пешеходната пътека 
55-годишен бургазлия. 
Пешеходецът е с фрак-
тура на десния глезен, 
без опасност за живота. 
Той е прегледан и осво-
боден за домашно лече-
ние. 

           

Мъж задигна 
телевизори от 
частен дом, 
пипнаха го

Полицаите от Първо 
районно управление – 
Бургас разкриха краж-
бата на четири телеви-
зора. Тя е извършена от 
частен дом, разположен 
на ул. „Антим I“ в Бургас. 
Проникнато е чрез 
натиск върху заключва-
щия механизъм на про-
зорец от PVC дограма. 
Извършителят е 42-го-
дишен криминално про-
явен бургазлия, който 
направил пълни само-
признания.

Повдигнаха три обвинения на сирийския каналджия, 
който бе заловен в центъра на Бургас

Има документи за самоличност от различни държави

Прокурор Зорница Щърбева

Дона МИТЕВА

Заповед на ректора на 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ изпраща 
студентите през декември 
в онлайн обучение. Причи-
ната са големите разходи 
за ток, парно и вода.

„Преустановява се при-
съственият учебен процес 
в университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ – Бургас и 
се преминава към обуче-
ние в електронна среда от 
разстояние (лекции и семи-
нарни упражнения) за сту-
дентите от всички специал-
ности, с изключение на 
специалностите в Медицин-
ски колеж, Факултет по об-
ществено здраве и здравни 
грижи, Медицински факул-
тет“ – гласи първа точка от 
заповедта. 

По-долу става ясно, че за 
студенти и преподаватели 

от останалите специално-
сти практическите упраж-
нения по план трябва да се 
проведат до края на този 
медец, а заверките на сту-
дентските книжки с подпис 
от всеки преподавател по 
дадена дисциплина да се 
извършат от 19 до 23 декем-
ври.

„Притеснени сме финан-
сово. До тука сме платили 
около 800 хиляди лева за 
десет месеца. Изчислили 
сме, че някъде около мили-
он и сто хиляди до края на 
годината ще станат разхо-
дите за отопление, ток и 
вода. И затова оставяме 
само медицинския корпус, 
защото медиците трябва да 
са присъствено. Останали-
те колеги до края на ноем-
ври трябва да си вземат 
всички практически заня-
тия и през декември, кога-
то има три учебни седмици, 

ще бъдат дистанционно“, 
коментира проф. Миткова, 
ректор на университета.

Заповедта е издадена в 
началото на този месец и с 
нея са запознати както пре-
подавателите, така и сту-
дентите. Част от препода-
вателите се притесняват от 
факта, че изпитите може да 
са и те в електронна среда, 
което би дало на студенти-
те по-широки възможности, 
част от които и нелоялни, 
да се справят неочаквано 
добре. По този въпрос от-
говорът на ректора гласи: 
„Сесията е януари основно. 
Дали сме малко свобода на 
преподавателите, защото 
има такива, които не могат 
да изпитват онлайн. Те ще 
провеждат изпитите си в 
Медицинския корпус. А те-
зи, които могат дистанци-
онно, ще си ги проведат в 
електронна среда“.

Що се отнася до общежи-
тието, което е към универ-
ситета, там няма ограниче-
ния, уверяват от ръковод-
ството. „Имаме и украинци, 
имаме и студенти от Худо-
жествената академия – ня-
ма как да се правят ограни-
чения. Само че има авария 
в блок 3 на парното и почти 
две седмици вече не може 
да бъде отстранена от тех-
ниците на „Топлофикация“. 
Предполагам, че ще се 
справят, защото студенти-

те, които наричам деца, за-
щото за мен са такива, ня-
ма къде да се изкъпят. Оси-
гуряваме в другите обще-
жития стаи, където да полз-
ват баните“, обясни проф. 
Миткова.

Как ще продължи обуче-
нието през новата година 
тя не се наема да каже, за-
щото не е ясно какъв ще бъ-
де бюджетът на висшето 
учебно заведение. 

„Ако имаме средства за 
всички е най-добре корпу-

сите да си работят и да се 
учи спокойно. За съжале-
ние, от една криза попад-
нахме в друга“, заключава 
ректорът.

Със сигурност универси-
тет „Проф. д-р Асен Злата-
ров“ не е единственото ви-
сше учебно заведение в 
страната, което в края на 
годината, притиснато от го-
лемите сметки и малкото 
пари, да преминава на обу-
чение от дистанция, с цел 
да пести.

Университет „Проф. д-р Асен Златаров“  
преминава на онлайн обучение за месец

ЗаРадИ 
големИте 
сметкИ

4 800 000 лева за десет месеца 
платил ВУЗ-ът

4 Медиците остават присъствено



„Черноморски фар“

„Винаги съм настоя-
вал, че войната между 
Русия и Украйна тряб-
ва да спре. Останалите 
замразени конфликти 
между страните също 
са опасни, най-вече 
този между Армения и 
Азербайджан“, казва 
президентът.

България да възстанови 
плана за изграждане на 
нефтопровод от Бургас 
към Александруполис. За 
това настоя президентът 
Румен Радев. А причина-
та - скъпите такси, които 
Турция наложи за пре-
минаване на кораби и 
танкери през Босфора и 
Дарданелите, не позво-
лявали на страната ни да 
получава евтини достав-
ки на гориво.

Нефтопроводът "Бургас 
- Александруполис" тряб-
ваше да доставя руски 
нефт през България за 
Европа. Той е част от 

т.нар. "Голям енергиен 
шлем", заедно с "Южен 
поток" и АЕЦ "Белене". 
Още през 2008 г. оба-
че местен референдум 
в Бургас и Поморие се 
произнесе, че нефтопро-
водът не трябва да се 
строи. През 2011 г. пър-
вият кабинет "Борисов" 
формално взе решение 
за прекратяване на до-
говора с Руската феде-
рация и Гърция за въ-
просния нефтопровод, 
а през 2013 г. правител-
ството предложи реше-
нието и на Народното съ-
брание. Едноименната 
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Президентът 
намекна за това,  
за да не плащаме 
на Турция

Силвия ШАТЪРОВА

Участниците в процеси-
те около проекта и рефе-
рендумите преди 11 годи-
ни - еколози и енергийни 
експерти, бяха предпазли-
ви в коментарите за нов 
или продължаващ проект 
„Бургас –Александруполис“. 
Повечето от тях заявиха, че 
това са хвърлени реплики 
и искат повече детайли по 
темата.

Пламен Русев, човекът, 
който бе изпълнителен ди-

ректор на „Транс Болкан 
Пайплайн" тогава - фирма-
та, която трябваше да из-
гражда нефтопровода. Той 
е категоричен, че е реал-
но проектът да бъде реани-
миран, макар и под друга 
форма, а в новите иконо-
мически условия е задъл-
жителен.

Той заяви, че има интерес 
от австрийска фирма, която 
да изгради трасето, а дър-
жавата трябва само да под-
помогне тази дейност, като 
даде клас А на инвеститора, 

за да стане инфраструкту-
рата по-бързо. 

Финансирането ще дойде 
от частни банки, няма дър-
жавно съучастие, но гръц-
ката и българска страна 
трябва да подпишат спора-
зумения и да обявят проек-
та за национално значим. 

От гръцкия град ще може 
освен казахстански нефт на 
Шаврон да се вкарва мал-
ко и такъв от Средиземно 
море. Трасето ще бъде ал-
терантивно и действително 
ще се заобикаля Турция.

Пламен Русев: Австрийци имат 
интерес да изграждат трасето  

без участие на държавата
З А П О В Е Д

№ РД-09-1222/23.11.2022 г.
гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от 
ЗМСМА, във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НР-
ПУРОИ, и в изпълнение на решение на Общин-
ски съвет Камено по т. 9 от Протокол № 35 от 
27.10.2022г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддава-

не за отдаване под наем на недвижим имот – пуб-
лична общинска собственост, за срок от 5 (пет) 
години, при начална тръжна цена и стъпка на над-
даване, както следва:

- Бивша Детска градина, находяща се в УПИ 
I, кв. 57, по плана на с. Винарско, общ. Каме-
но, обл. Бургас, цялата със застроена площ 
430.00 кв.м. 

Начална тръжна цена – 430.00 (четиристотин и 
тридесет) лева, месечен наем, без ДДС.

Стъпка на наддаване – 43.00 (четиридесет и 
три) лева.

Депозитът за участие в търга е в размер на 43.00 
(четиридесет и три) лева. 

II. Търгът за отдаване под наем на Бивша Дет-
ска градина, находяща се в УПИ I, кв. 57, по 
плана на с. Винарско, общ. Камено, обл. Бур-
гас, цялата със застроена площ 430.00 кв.м., 
ще се проведе в гр. Камено в сградата на об-
щинска администрация Камено на 15.12.2022 
г. от 10:30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участ-
ват физически лица, еднолични търговци и юриди-
чески лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна до-
кументация за участие в търга: Тръжната доку-
ментация за участие в търга се получава в сграда-
та на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобожде-
ние” № 101 в Центъра за услуги и информация на 
гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 
часа до 14.12.2022 г. 

Цената на комплекта тръжна документация 
е 12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на 
касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депози-
та: плащанията се извършват в български лево-
ве по банкова сметка на Община Камено – „ЮРО-
БАНК БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 
KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ 
на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е из-
ложена в общината и на интернет страницата на 
Община Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва все-
ки работен ден до 14.12.2022г. от 09:00 до 16:00 
часа, с представител на Общината, след предста-
вяне на платежен документ за закупена тръжна до-
кументация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна доку-
ментация: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право 

да упражнява търговска дейност;

Декларация, че участникът не е обявен в не-
състоятелност; 

Декларация, че участникът е запознат с регла-
мента за участие в търга; 

Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лич-

ни данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запе-

чатан, непрозрачен плик, върху който се посоч-
ват имената на физическото лице, ЕГН, съответно 
наименованието на търговеца, Единния идентифи-
кационен код (ЕИК), както и обекта, за който кан-
дидатства. Документите се подават до 16:00 часа 
на 14.12.2022 год. в Община Камено, като в за-
печатания плик се слагат следните задължителни 
документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на 

участника. Когато участникът е физическо лице се 
представя копие от лична карта. Когато участни-
кът е юридическо лице се представя документ за 
регистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. 
Допустимо е представяне на извадка от електрон-
ната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се по-

ставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, по-
дписан и надписан от кандидата с посочване на 
имената му, както и обекта, за който кандидатства. 
(Наддавателното предложение представлява по-
сочване на броя на стъпките, с които кандида-
тът предлага същата да бъде увеличена, как-
то и посочване цифром и словом на конкретно 
предложената цена). За валидно се приема над-
давателно предложение, с което е направена поне 
една стъпка, над началната цена. Всяко предложе-
ние, представено в незапечатан плик или което 
не съдържа изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подпи-
са, когато се участва чрез пълномощник. Копие 
от личната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг 
ще се проведе на 22.12.2022г. от 10:30 часа. За-
купуване на документи, внасяне на депозит и пода-
ване на заявления за участие в повторния търг се 
извършва до 16:00 часа на 21.12.2022г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската адми-
нистрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ /П/
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
23.11.2022г.

На форума бе повдигната темата от президента Румен Радев



държавна компания, ко-
ято участваше в проек-
та - „Проектна компа-
ния нефтопровод Бургас 
- Александруполис БГ“ 
ЕАД пък още съществу-
ва, макар и в ликвидация 
и с прекратена търговска 
дейност.

Трябва да мислим 
з а  в ъ з о б н о в я в а н е 
на връзката Бургас - 
Александруполис, но 
сменяйки посоката, за-
щото ако тя бе замисле-
на за руски нефт, сега 
трябва да мислим об-
ратното, тъй като тан-
керите, с които работи 
"Нефтохим", няма да ги 
има, а ще трябва да ча-
каме 30 дни големите тан-

кери и да плащаме висо-
ки такси, ако идват през 
Средиземно море. Това 
означава да правим ин-
вестиции, които не мо-
жем да си позволим. 
Пътят Солун – Кавала 
– Александруполис – 
Бургас – Варна - Русе 
вече няма алтернатива. 
Предстои да се направи 
съвместен борд за коор-
диниране на тези проек-
ти, каза още президен-
тът по време на конфе-
ренция "Черно море: По-
Близкият изток". Радев 
настоя, че тежкият удар 
по корабоплаването в 
Черно море е именно и 
една от последиците на 
войната между Русия и 

Украйна. 
Турция се възполз-

ва от ситуацията и по-
виши таксите за преми-
наване през Босфора и 
Дарданелите пет пъти. 
Всички стоки и сурови-
ни, които минават от-
там, ще поскъпнат, по-
сочи държавният глава. 
Той подчерта и че никъде 
в международните дого-
вори няма клауза, която 
да забранява премина-
ването на танкери, но в 
момента такава забрана 
е факт и страната ни не 
може да построи терми-
нали в близост до прис-
танищата си, за да може 
такъв да се разтоварва 
на тях.
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проектът „Бургас – Александруполис“

Дона МИТЕВА

В конференцията "Черно 
море: По-Близкият изток" 
участва и проф. Маруся 
Любчева, бивш бургаски 
евродепутат в периоди-
те 2007 - 2009 и 2013 - 2014 
от Партия на европейски-
те социалисти и основа-
тел на нестопанската ор-
ганизация „Черноморски 
институт“. Дейността на 
тази организация е насо-
чена към опазването на 
Черно море и развитието 
на Черноморския регион.

След конференцията 
проф. Любчева коменти-
ра изказването на прези-
дента Радев за „Бургас – 
Александруполис“ така: 
„Идеята за нов „Бургас 
– Александруполис“ е 
твърде привлекателна 
за днешното състояние 
на проблема с достав-
ки на нефт, особено за 
България и особено в об-

ратна посока. 
В моето изказване на 

Форума дадох положи-
телна оценка за този про-
ект в контекста на черно-
морското сътрудничест-
во. Но мисля, че тя тряб-
ва да се разглежда в нов 
контекст и почти като нов 
проект. Едва ли биха мог-
ли да се приложат същи-
те критерии и параметри, 
които имаше оригинални-
ят проект.  

П е т р о л о п р о в о д ъ т 
„Бургас - Александрупо-
лис“ беше проект с перс-
пектива. Имаше серио-
зен анализ, оценка на 
въздействието, оценка на 
риска. Той беше структу-
риран именно като про-
ект с проектно финанси-
ране и заявен сериозен 
инвеститорски интерес. 
Съобразен с възмож-
ностите на източниците 
и другите потоци, пред-
виждани за региона на 

Черно море. 
Обръщането на по-

соката и превръщане-
то му в „Петролопровод 
Александруполис  – 
Бургас“ вероятно ще из-
исква ново съгласуване 
по много от елементите и 
съобразяване с регламен-
тите и решенията на ЕС. 
Днес ситуацията е твърде 
различна – политическа, 
икономическа, финансо-
ва криза. Не е малова-
жен въпросът с финанси-
рането, с инвеститорския 
интерес, с опазването на 
околната среда. 

Но всеки проект има 
своите рискове, защо да 
не се поднови? Вероятно 
мнението на Президента 
е обмислено и не е „хвър-
лено“ в пространството 
просто така…

Да, и ситуацията с 
„Нефтохим“ в момента 
изисква търсене на ре-
шения“.

Проф. Маруся Любчева, „Черноморски институт“:

Идеята е твърде привлекателна
З А П О В Е Д

№ РД-09-1224/23.11.2022г.
гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от ЗМС-
МА, във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ, и в 
изпълнение на решение на Общински съвет Камено 
по т. 8 от Протокол № 35 от 27.10.2022г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване 

за отдаване под наем на обособени части от недвижи-
ми имоти – петна за разполагане на кафе-автомати, 
находящи се в сградите на Общинска администрация 
и Поликлиниката гр. Камено, общ. Камено, обл. Бур-
гас, за срок от 5 (пет) години, при начална тръжна 
цена и стъпка на наддаване, както следва:

- Петно, за разполагане на кафе-автомат, с площ 
1.00 /един/ кв.м. ид.ч., находящо се на първия 
етаж, в сградата на Общинска администрация, ул. 
„Освобождение“ № 101, гр. Камено, общ. Каме-
но, обл. Бургас; 

Начална тръжна цена – 2.00 /два/ лева, месе-
чен наем, без ДДС.

Стъпка на наддаване – 0.20 /двадесет стотин-
ки/ лева.

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.20 
/двадесет стотинки/ лева.

- Петно, за разполагане на кафе-автомат, с 
площ 1.00 /един/ кв.м. ид.ч., находящо се на пър-
вия етаж, в сградата на Поликлиниката, ул. „Ми-
тко Палаузов“ № 10, гр. Камено, общ. Камено, 
обл. Бургас;

Начална тръжна цена – 2.00 /два/ лева, месе-
чен наем, без ДДС.

Стъпка на наддаване – 0.20 /двадесет стотин-
ки/ лева.

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.20 
/двадесет стотинки/ лева.

II. Търгът за отдаване под наем на обособени час-
ти от недвижими имоти – петна за разполагане на 
кафе-автомати, находящи се в сградите на Общин-
ска администрация и Поликлиниката гр. Камено, 
общ. Камено, обл. Бургас, ще се проведе в гр. Ка-
мено в сградата на общинска администрация Ка-
мено на 15.12.2022 г. от 10:40 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна до-
кументация за участие в търга: Тръжната докумен-
тация за участие в търга се получава в сградата на 
Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 
101 в Центъра за услуги и информация на гражда-
ните, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 
14.12.2022 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на ка-
сата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по бан-
кова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГА-
РИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: 
BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изло-
жена в общината и на интернет страницата на Общи-
на Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки ра-
ботен ден до 14.12.2022г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на пла-

тежен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна докумен-
тация: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъс-

тоятелност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламен-

та за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица за недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената 
на физическото лице, ЕГН, съответно наименованието 
на търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), 
както и обекта, за който кандидатства. Документите 
се подават до 16:00 часа на 14.12.2022 год. в Общи-
на Камено, като в запечатания плик се слагат следни-
те задължителни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се предста-
вя копие от лична карта. Когато участникът е юриди-
ческо лице се представя документ за регистрация или 
посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е предста-
вяне на извадка от електронната страница на Търгов-
ския регистър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се поста-

вя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подпи-
сан и надписан от кандидата с посочване на имената 
му, както и обекта, за който кандидатства. (Наддава-
телното предложение представлява посочване на 
броя на стъпките, с които кандидатът предлага 
същата да бъде увеличена, както и посочване ци-
фром и словом на конкретно предложената цена). 
За валидно се приема наддавателно предложение, с 
което е направена поне една стъпка, над началната 
цена. Всяко предложение, представено в незапеча-
тан плик или което не съдържа изискуемите данни е 
недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, ко-
гато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 
се проведе на 22.12.2022г. от 10:40 часа. Закупу-
ване на документи, внасяне на депозит и подаване на 
заявления за участие в повторния търг се извършва 
до 16:00 часа на 21.12.2022г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да 
се обяви на видно място в общинската администра-
ция в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ /П/
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
23.11.2022г.

Преди години изграждането на нефтопровода бе изцяло отблъснато от голяма 
част от населението на региона. 14 години по-късно икономическата ситуация е 
съвсем различна, експерти казват, че е реално отново да се заговори за подобен 
енергиен проект



„Черноморски фар“

В празник за сетивата 
се очаква да се превърне 
първият Фестивал на се-
мейството, който ще се 
състои на 26 ноември в се-
ло Полски извор. Събитие-
то се организира по ини-
циатива на местните жите-
ли и Общината, които в 
месеца на Християнското 
семейство искат да обеди-
нят малки и големи като 
сплотена общност от це-
лия регион, а дори и стра-
ната.

Всички гости на Фести-
вала ще могат да опитат 

напълно безплатно пресен 
паламуд по специална ре-
цепта с картофено пюре и 
чипс от хлебчета, както и 
реване по арабски, при-
готвени на място от шеф-
готвач Махмуд Ал Байру-
ми. Атрактивни кукери от 
СНЦ „Каменски традиции“ 
ще приготвят на сач върху 
дървени въглища вкусни 
палачинки. Топ коктейли с 
различни ликьори ще раз-
дават от TATRATEA, а от 
„Баш бакалията“ ще по-
черпят с традиционното за 
зимата греяно вино по тя-
хна специална рецепта.

Освен за добрия вкус, 

домакините на Фестивала 
са се погрижили и за до-
брото настроение на мал-
ки и големи. Градината на 
читалището в село Полски 

извор ще се превърне още 
в ранния следобед на 26 
ноември в приказно фе-
стивално градче. Фолклор-
ните ритми на местните 

малки танцьори ще преле-
ят в поп и рок звучене с 
изпълненията на Пени 
Ставрева, Иван Притър-
гов, Преслава Минасян. 

Известният актьор Пламен 
Карчев ще забавлява де-
цата, а любимецът на мла-
дите хора, инфлуенсърът 
Артьом Алексеевич - Арти 
ще бъде в окото на събити-
ята още със старта на про-
грамата.

На Фестивала на бъл-
гарските семейства, зад 
който застава и църковно-
то настоятелство на храм 
„Света Петка“ в Полски 
извор, са поканени не са-
мо семействата и жители-
те на селото и община Ка-
мено, а всеки, който же-
лае да празнува разбира-
телството близостта меж-
ду хората.

Поканени сте и Вие – да-
тата е 26 ноември! Стартът 
ще бъде даден в 14 часа с 
тържествен водосвет в 
храм „Света Петка“, а от 
15 часа в двора на читали-
щето ще станете част от 
нашата емоция! 

4 Той и Кирил

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Триумф за сетивата на първия  
Фестивал на семействата в Полски извор

„Черноморски фар“

В Ахтопол бе открит дъл-
гоочакваният медицински 
кабинет. В него ще практи-
куват лични лекари, които 
ще обгрижват населението 
на юг от Царево. Извър-
шен е цялостен ремонт на 
кабинета, с ново медицин-
ско оборудване. Общо-
практикуващите лекари ще 
работят целогодишно и ще 
са в помощ на местното 
население. Отец Йордан 
отслужи водосвет за здра-
ве. На откриването при-
състваха г-н Станислав Ди-
митров – кмет на град Ахто-
пол, доктор Петя Рачева, 
доктор Николай Гавраи-
лов, Мария Конярова - се-
кретар на община Царево, 
служители на кметство 
Ахтопол и гости.

В Ахтопол вече 
имат лични лекари 
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ОбщинИ
Шеф-готвачи, бармани и 
традиционни кулинари  
с уникални рецепти и коктейли 
безплатно за гостите

„Черноморски фар“

Новооткритият читател-
ски клуб в Каменар обеща-
ва да се превърне в любимо 
място за местните жители, 
на което се организират ин-
тересни и забавни инициа-
тиви. Предстои подготовка-
та на благотворителен коле-
ден базар, както и конкурс 
за най-вкусна баница. Все-
ки, който желае да участва, 
може да се запише до 
05.12.2022 г., като се свърже 
с организаторите добровол-
ци на фейсбук страницата 
„Мястото на Каменар – от-
дих, култура и забавление“.

Подробната празнична 
програма ще бъде обявена 
допълнително.

В Каменар организират конкурс 
за най-вкусна баница

З А П О В Е Д
№ 591 / 18.11. 2022 г.

На основание чл.44 ал.1 т.7 от ЗМСМА,чл.35 
ал.1 от ЗОС, чл.88 от НРПУРОИ, протоколни ре-
шения № 297 прието на 37-то заседание на Об-
щинския Съвет гр.Сунгурларе, проведено на 
31.10.2022 г.

З А П О В Я Д В А М : 
І. Откривам процедура за провеждане на пуб-

личен търг с явно наддаване за продажба на не-
движим имот частна общинска собственост в Об-
щина Сунгурларе, обл.Бургас,както следва:

Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в град Сунгурларе, общ. Сунгур-
ларе, а именно: терен с площ 383 кв.м., съставля-
ващ УПИ Х-584 в квартал 31 по ПУП на града, ак-
туван с АЧОС № 4302/25.07.2022 г., при начална 
цена 5456 лв. без ДДС / пет хиляди четиристотин 
петдесет и шест лева без ДДС/, със тежест върху 
имота : сервитут на три броя кабелни линии 1 kW, 
разположени в един изкоп – 1,5 м. от едната 
страна и 0,6 м. от другата страна към сгради.

ІІ. Утвърждавам тръжна документация за всеки 
имот по-отделно съдържаща : заявление за учас-
тие, заявление за липса на задължения към Об-
щината, декларации -2 броя, проекто – договор, 
копие от скица, копие от акт за собственост, ко-
пие от лицензирана оценка, копие от заповедта 
за търга, копие от решение на Общинския съвет 
и копие от данъчна оценка.

ІІІ. Цена на един комплект тръжни документи 
0,2 % от стойността на началната тръжна цена на 
обекта, не по-малко от 50 лв. без ДДС, съгласно 

приложение по чл. 47, раздел ІІІ точка 2 от На-
редба за определяне и администриране на мест-
ните такси и цени на услуги на територията на Об-
щина Сунгурларе, платими в касата на Общината 
и се получават в стая № 23, І-ви /над партер/ 
етаж на Община Сунгурларе.

ІV. Депозитна вноска за участие в търговете е 
20% от началната тръжна цена на всеки имот и се 
внася в касата на Общината или по банков път по 
сметка BG 86 UNCR 70003321757314, Уникредит 
Булбанк АД :UNCRBGSF

V. Оглед на имота – предмет на търга се из-
вършва всеки работен ден с

представител на общината или кметствата, 
след закупуване на тръжната документация.

VІ.Търгьт ще се проведе на 15.12.2022 г. от 
10.00 часа в заседателната зала на Общината, І-
ри /над партер/, по реда на обявените имоти.

VІІ.Документи за участие в търга се приемат до 
12.00 часа на 14.12.2022 г. в деловодството на 
Община Сунгурларе, партерен етаж, в запечатан 
непрозрачен плик, адресиран и подпечатан.

VІІІ. Собствеността върху предмета на търга се 
прехвърля след окончателното заплащане на 
предложената цена, данък прехвърляне – съглас-
но чл. 35 ал. 2 от НОРМДТ на Община Сунгурла-
ре, стойността на разходите, направени от Общи-
ната за изготвянето на оценките, платими в се-
демдневен срок от датата на получаване на пис-
мено уведомление, с което му предлага сключва-
нето на договор.

Д-Р ГЕОРГИ КЕНОВ : п.
Кмет на Община Сунгурларе



На ХХХVІІІ заседание 
на Общински съвет - Ай-
тос на 30 ноември т.г. кме-
тът Васил Едрев внася за 
одобрение три доклад-
ни записки за кандидат-
стване на Община Айтос 
с проектни предложения 
по програми и мерки.

Първото от тях е по 
процедура чрез директ-
но предоставяне на без-
възмездна финансова по-
мощ BG05SFPR002-2.001 
“ГРИЖА В ДОМА” по Про-
грама „Развитие на чо-
вешките ресурси 2021-
2027“. Ще припомним, че 
за периода 2019-2022 г. 
Община Айтос кандидат-
ства и реализира успеш-
но проектите „Патронаж-
на грижа в община Айтос“ 
Компонент 2 и 4 и „Патро-
нажна грижа+“. Чрез тях 
бяха предоставени поча-
сови интегрирани здрав-
но-социални услуги на 
240 граждани. До края на 
2022 г. Община Айтос про-
дължава предоставянето 
на интегрирани здравно-
социални услуги по про-
ект „Патронажна грижа 
+ Компонент 2“ по Опе-
ративна програма “Раз-
витие на човешките ре-
сурси 2014-2020 г.“ 

Управляващият орган 
на Програма „Развитие 

на човешките ресурси“ 
към Министерство на тру-
да и социалната полити-
ка обяви нова Процеду-
ра за директно предос-
тавяне на безвъзмезд-
на финансова помощ 
BG05SFPR002-2.001 “ГРИ-
ЖА В ДОМА” за програ-
мен период 2021-2027. 
Целта на процедурата е 
да се осигури подкрепа в 
домашна среда за лица с 
увреждания и възрастни 
хора, зависими от грижа. 
Чрез процедурата ще бъ-
дат разширени възмож-
ностите за предоставяне 
на социални и интегри-
рани здравно-социални 
услуги в домашна среда, 
вкл. и в контекста на пан-
демични ситуации.

Реализирането на со-
циалния проект ще осигу-
ри продължаване и над-
граждане на създадения 
модел за предоставяне 
на патронажни грижи за 
възрастни хора и лица с 
увреждания, които са в 
невъзможност за водене 
на самостоятелен живот 
и ще допринесе за подо-
бряване на техния соци-
ален, здравен и психо-
логически статус, пише 
в мотивите на предложе-
нието. Става ясно още, че 
предоставянето на интег-

рирани здравно-социал-
ни услуги ще бъде за пе-
риод от 12 месеца, а фи-
нансовата помощ, която 
ще получи Общината е 
безвъзмездна.

Съгласно Условията за 
кандидатстване, за Об-
щина Айтос са опреде-
лени за обхващане 118 
души, нуждаещи се от 
подкрепа. Не се изисква 
съфинансиране по проек-
та, дейностите трябва да 
приключат до 31.12.2025 
г.

Съгласно условията за 
кандидатстване по Про-
цедурата, необходимо е 
решение на Общинския 
съвет за подаване на про-
ектното предложение.

НП
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Кметът Васил Едрев иска картбланш за 
нов социален проект – „Грижа в дома“

Чакат се решенията на ОбС за 
три проектни предложения 

Във връзка с прилагане на 
подмярка 19.4 "Текущи разхо-
ди и популяризиране на Стра-
тегията за Водено от общ-
ностите местно развитие" 
(СВОМР) от Програмата за 
развитие на селските райони 
за периода 2014-2020 г. и във 
връзка със Споразумение за 
изпълнение на Стратегията за 
ВОМР №РД 50-146/21.10.2016 
г., СНЦ "Местна инициатив-
на група - Айтос" организира 
и проведе еднодневно обуче-
ние на бенефициенти и местни 
лидери на тема "Мониторинг и 
контрол на проекти, финанси-
рани от СВОМР" на 09.11.2022 
г. в гр. Айтос.

Стратегията за ВОМР на 
МИГ Айтос обхваща всички 
населени места в община Ай-
тос и нейното прилагане е на-
сочено към това да се оживи 
икономически територията, 
да се повиши жизненият стан-
дарт на населението и не на 
последно място - да се активи-
ра местната общност за иден-
тифициране на местния потен-
циал и неговото развитие.

Дейностите за мониторинг 
и оценка, свързани със Стра-
тегията за ВОМР, на мест-
но равнище са отговорност и 
постоянна задача на МИГ. За 
тази цел в самата Стратегия 
е описан механизмът за мо-
ниторинг и оценка.

Какви са задачите на мо-
ниторинга в процеса на из-
пълнение на всеки проект, 
за да бъде гарантиран него-
вият напредък и постигането 
на заложените цели и резул-
тати в духа на доброто техни-
ческо и финансово изпълне-
ние. Как мониторингът оси-

гурява ясен вътрешен и вън-
шен поглед към изпълнение-
то на проекта? Това бяха само 
част от въпросите, които полу-
чиха отговор в презентацията 
на лектора по време на обу-
чението.

Бяха представени дейност-
ите по осъществяване на мо-
ниторинг на успеваемостта. 
Акцентът беше поставен вър-
ху формулирането на индика-
тори като непосредствена за-
дача за управляване на мони-
торинга.

Стана ясно, че мониторин-
гът покрива всички етапи на 
процеса на администриране-
то на проекта. А процедура-
та за мониторинг на полити-
ки цели постигане на ефек-
тивност и ефикасност на стра-
тегическото планиране, про-
грамирането, управлението 
и ресурсното осигуряване на 

местното развитие.
Като цяло, наблюдението 

и контролът при реализира-
не на Стратегията за ВОМР е 
част от общия процес по ней-
ното прилагане и чрез тях се 
осигурява ефективно и ефи-
касно изпълнение на мерки-
те, които са заложени за по-
стигане визията за развитие 
на територията на МИГ. С те-
кущия мониторинг и оценка на 
Стратегията за ВОМР от една 
страна се прави преглед дали 
усвояването на финансовите 
средства по отделните мер-
ки носи желания ефект и въз-
действие, а от друга - дали 
и как задачите, сроковете и 
взетите решения влияят вър-
ху напредъка по нейното при-
лагане.

За МИГ-Айтос процесите на 
мониторинг и контрол са осо-
бено важни функции на про-

ектното управление, които се 
осъществяват на етапа на из-
пълнение на проекта. С обу-
чението се цели  развитие на 
компетентности и изгражда-
не на капацитет по отношение 
начина за осъществяване на 
ефективен и ефикасен мони-
торинг, както от страна на бе-
нефициента, така и от страна 
на местни лидери, като пред-
ставители на гражданското 
общество. Важен акцент е и 
анализът на риска, иденти-
фициране на проблеми и съ-
отнасянето им към резултати-
те от мониторинга, чрез взе-
мане на възможни решения и 
корективни мерки.

п.к. 8500 град Айтос, об-
щина Айтос, област Бур-

гас, ул. „Васил Левски“ №2
www.mig-aytos.com; моб.
тел. +359 886 881 212; e-
mail: mig_aytos@abv.bg

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ -
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

СНЦ „Местна инициативна група - Айтос“ с 
обучение за бенефициенти и местни лидери

На 22 ноември 2022 го-
дина ученици на СУ "Нико-
ла Й. Вапцаров" - Айтос за 
тринадесети път участват 
в Националното състеза-
ние по творческо писане 
на английски език. 

Училището се включва в 
чуждоезиковото състеза-

ние от самото му начало. 
И тази година млади ва-
пцаровски творци ще ме-
рят сили в едно от най-по-
пулярните и най-престиж-
ни състезания по англий-
ски език в България. С не-
търпение ще очакваме ре-
зултатите. Успех!

Айтоски ученици на 
Национално състезание 
по творческо писане на 

английски език

На тема „Мониторинг и контрол на проекти, финансирани от СВОМР“
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„Укрепване на капацитета 
на община Айтос за предос-
тавяне на социални услуги“

На 30 ноември т.г. кметът 
Васил Едрев ще иска съгла-
сието на Общинския съвет за 
кандидатстване на Община 
Айтос с проектно предложе-
ние „Укрепване на капаците-
та на община Айтос за пре-
доставяне на социални услу-
ги“ по процедура за директ-
но предоставяне на безвъз-
мездна финансова помощ 
„Укрепване на общинския 
капацитет”, Програма „Раз-
витие на човешките ресур-
си 2021-2027“.

Целта на процедурата е 
да подкрепи реформиране-
то на системата на социал-
ните услуги и улесняване-

то на преходите към новите 
механизми на местно ниво, 
чрез развитие и укрепва-
не на общинския капацитет. 
Предоставянето на интег-
рирана подкрепа на Общи-
ната ще позволи плавното 
и безпроблемно въвеждане 
на реформите в областта на 
социалните услуги и лична-
та помощ и ще ускори пре-
доставянето на по-ефектив-
на, ефикасна и качествена 
грижа на лицата от най-уяз-
вимите групи от население-
то ни, коментира предложе-
нието кметът. 

Безвъзмездната финансо-
ва помощ за проекта е 100% 
от допустимите разходи.

НП

Общината с проект за реформиране 
системата на социалните услуги

Тревожното нарастване броя на заболелите от заха-
рен диабет, по-добрата информираност за заболяването 
и възможностите за превенция - това бяха мотивите на 

ръководството на ОУ "Христо Ботев" - село Пир-
не да организира интересни инициативи по по-
вод Световния ден за борба с диабета. 

Членовете на Ученическия съвет и класните 
ръководители от начален етап изработиха сто-
тици сини панделки - международният символ на 
този ден, обединяващ усилията на хората в об-
щата борба срещу болестта. Със символа на съ-
причастност към болните от диабет се закичиха 
всички учители и ученици от училището. А Ши-
рин Реджеб - учител по биология, и седмоклас-
ниците подготвиха интересна за децата презен-
тация по темата.

П   О   К   А   Н   А

Уважаеми  дами  и  господа  общински  съветници,
Уважаеми  господин  кмет  на  Община  Айтос,
С настоящата покана Ви уведомявам, че на основание чл.23, ал.4, 

т.1 от ЗМСМА и чл.31, ал.2, т.1 от ПОДОСВОА на Община Айтос, 
свиквам ТРИДЕСЕТ И ОСМОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет 
Айтос, което ще се проведе на 30.11.2022 г. /сряда/ от 9:30ч. в 
заседателната зала на Община Айтос,  при  следния  проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
1. Докладна записка с вх.№ ОбС-295/16.11.2022 г. от Васил Ед-

рев – кмет на Община Айтос, относно приемане на годишна про-
грама за развитие на  читалищната дейност в Община Айтос през 
2023 г. 

2. Докладна записка с вх.№ ОбС-291/15.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно кандидатстване на Об-
щина Айтос с проектно предложение по процедура чрез директно 
предоставяне на безвъзмездна финансова помощ BG05SFPR002-
2.001 “ГРИЖА В ДОМА” по Програма „Развитие на човешките ре-
сурси” 2021-2027.

3. Докладна записка с вх.№ ОбС-292/15.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно възлагане изпълнение-
то на услуга от общ икономически интерес и издаване на акт за 
възлагане от Кмета на Община Айтос – Грижа в дома за възраст-
ни хора и лица с увреждания, която ще се  предоставя по проце-
дура чрез директно предоставяне на безвъзмездна финансова по-
мощ  BG05SFPR002-2.001 “Грижа в дома” по Програма „Развитие 
на човешките ресурси”  2021-2027.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-305/21.11.2022 г. от Васил Ед-
рев – кмет на Община Айтос, относно даване на съгласие за кан-
дидатстване на община Айтос с проектно предложение „Предос-
тавяне на услуги за по-добро бъдеще на децата в община Айтос“ 
по процедура чрез подбор на проектни предложения с един краен 
срок за кандидатстване BG05SFPR002-2.003 „Бъдеще за децата“, 
Програма „Развитие на човешките ресурси” 2021-2027.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-306/21.11.2022 г. от Васил Ед-
рев – кмет на Община Айтос, относно даване на съгласие за канди-
датстване на община Айтос с проектно предложение „Укрепване на 
капацитета на община Айтос за предоставяне на социални услуги“ 
по процедура за директно предоставяне на безвъзмездна финансо-
ва помощ BG05SFPR002-2.002 „Укрепване на общинския капаци-
тет”, Програма „Развитие на човешките ресурси” 2021-2027.

6. Предложение с вх.№ ОбС-309/21.11.2022 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно актуализация на бюджета на об-
щина Айтос за 2022 г. във връзка с  необходимост от финансира-
не на капиталовите разходи на общината за 2022 г.

7. Предложение с вх.№ ОбС-290/10.11.2022 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно упълномощаване на представи-
тел на община Айтос за участие в извънредно присъствено засе-
дание на общо събрание на Асоциация по ВиК на обособена те-
ритория, обслужвана от „Водоснабдяване и канализация“ ЕАД 
гр.Бургас и определяне на позиция и мандат по решенията, които 
следва да се вземат.

8. Предложение с вх.№ ОбС-303/21.11.2022 г. от Васил Едрев – 
кмет на Община Айтос, относно приемане на Наредба за изменение 
и допълнение на  Наредба за определяне и администриране на мест-
ните такси  и цени на услуги на територията на община Айтос.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-308/21.11.2022 г. от Васил Ед-
рев – кмет на Община Айтос, относно приемане на План - сметка 
на приходите и разходите за битови отпадъци за 2023 г.

10. Докладна записка с вх.№ ОбС-298/16.11.2022 г. от Мари-
ана Димова – зам.кмет на Община Айтос, относно даване на съ-
гласие за предоставяне на имотите – полски пътища, попадащи в 
масивите за ползване, съгласно сключените споразумения между 
собствениците и/или ползвателите за стопанската 2022/2023 го-
дина по цена в размер на средното годишно рентно плащане за 
съответното землище. 

11. Докладна записка с вх.№ ОбС-297/16.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно даване на предварително 
съгласие за промяна на НТП на имот с идентификатор 36381.13.34, 
с площ 64294 кв.м, находящ се в землището на с.Караново.

12. Докладна записка с вх.№ ОбС-296/16.11.2022 г. от Васил Ед-
рев – кмет на Община Айтос, относно прекратяване на съсобстве-
ност между Община  Айтос и физическо лице в ПИ № 14, находящ 
се в м. „Помпена станция” в землището на гр.Айтос.

13. Докладна записка с вх.№ ОбС-301/17.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно продажба на земя – част-
на общинска собственост на собственика на законно построена 
сграда в УПИ ХІІ-3964, кв.224 по плана на гр.Айтос, с администра-
тивен адрес: ул.”Алеко Константинов” №40.

14. Докладна записка с вх.№ ОбС-300/17.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно продажба на недвижими 
имоти – частна общинска собственост, представляващи УПИ ІV-
общ., УПИ VІІ-общ. и УПИ VІІІ-общ. в кв.40 по плана на с.Съдиево, 
чрез провеждане на публичeн търг с явно наддаване.

15. Докладна записка с вх.№ ОбС-302/17.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно даване на разрешение за 
изработване на следните проекти: проект на ПУП-ПРЗ (подробен 
устройствен план - план за регулация и застрояване) за поземлен 
имот с идентификатор 00151.276.1, м. „Хаджи Бекир”, землище 
на гр. Айтос, на проект на ПУП-Парцеларен план за пътна връзка 
към имоти с идентификатори 00151.276.1 и 00151.276.2 и даване 
съгласие за преминаване на трасето на пътната връзка през имот 
общинска собственост.

16. Докладна записка с вх.№ ОбС-304/21.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно даване на разрешение за 
изменение на действащия Общ устройствен план (ОУП) на община 
Айтос в обхват: Поземлен имот с идентификатор 44817.95.5 и части 
от  поземлени имоти 44817.95.6 и 44817.95.7, местност “Свинар-
ника” в землището на с. Лясково, общ. Айтос, обл. Бургас.

17. Докладна записка с вх.№ ОбС-307/21.11.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно даване на разрешение за 
изработване на проект за ПУП-Парцеларен план за трасе на обект: 
„Кабелна линия от фотоволтаична централа в УПИ І-21032, м. Веран 
чешма“, землище на с. Чукарка, община Айтос до стълб 123/19/10 
от ВЕП 20 кV „Соколово“, П/ст „Карнобат““ и даване съгласие за 
преминаването му през имоти общинска собственост.

18. Питания.

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

АЙТОС

Деветокласничките от СУ 
"Никола Вапцаров" - Айтос, 
София Кондова и Мелис Мю-
мюн представиха пред съуче-
ници и учители свои творби, 
написани на английски език, 
в тематична зона "Живот" на 
СТЕМ центъра на иновативно-
то СУ "Никола Й. Вапцаров".

София сподели с аудито-
рията няколко поеми, като 
разкри много лични емоции 
и чувства, а Мелис избра да 
се представи с увлекателен 
разказ.

В непринуден разговор Со-
фия призна, че чрез поемите 
е открила начин да изразява 
себе си и нещата, които я въл-
нуват. Писането за нея е по-
требност - случва се винаги, 
когато нещо я впечатли или 
развълнува, черпи вдъхнове-
ние от реалния свят. Мелис 
се е запалила по писането от 
разказите и историите, които 
чете през свободното си вре-
ме. Предпочита да се изявя-
ва в областта на фантасти-
ката - загадките и мистерии-
те я вълнуват и вдъхновяват. 
Интересува се от символика-
та на естествените камъни и 
вярва в тяхната сила, увлича 
се по теорията за съществу-
ването на паралелни светове 
и всичко това намира място 
в нейните творби.

Възпитаничките на СУ „Ни-
кола Вапцаров“ са изклю-
чително артистични, София 

свири на класическа кита-
ра, а Мелис обожава да тан-
цува. И двете момичета оби-
чат да четат книги, харесват 
фантастични и романтични 
романи.

Срещата между талантли-
вите деветокласнички и уче-
ническата общност е по ини-
циатива на клуб „Училищ-
ни медии“ със съдействието 
на училищното ръководство. 

Събитието уважи и замест-
ник-директорът по учебно-
творческата дейност Здрав-
ко Димов.

Текст и снимки: Клуб 
„Училищни медии“

СТЕМ центърът - пространство за творчество

В Пирне отбелязаха Световния 
ден за борба с диабета



През изминалата учеб-
на година преподаватели-
те Минка Минчева и Бра-
нимира Николова от СУ 
"Христо Ботев" успешно 
работиха по няколко ев-
ропейски проекта на Про-
грама eTwinning с ученици 
от втори и пети клас – „Ка-
лейдоскоп на любовта“, 
„Международен календар 
с котки“, „Влак на култу-
рата“, „Четенето може да 
бъде забавно“ и „Време за 
филми“.

Екипите очакват и свои-
те Европейски знаци за ка-
чество, а през тази учебна 
година стартира работата 

по проекти на тема: „Свят 
на езера“, „Пътешествие 
в Египет“ и „Слушането 
може да бъде забавно“.

Получените отличия за 
качество дават основа-
ние на ръководителите на 
проекти и участниците в 
тях да са удовлетворени 
от постигнатото, обогате-
ни с нови знания и в крак 
с актуалните приложения. 

Дейност #eTwinning 
стартира през 2005 годи-
на в резултат на препоръ-
ка от Европейската коми-
сия да бъде създаден ин-
струмент, който да насър-
чи комуникацията по елек-

тронен път между учили-
щата в Европа, както и да 
помогне учителите да раз-
вият своите ИКТ и езико-
ви умения.

ETwinning Europe

Мария КОСТОВА, 
МКБППМН - Айтос

19 ноември се отбелязва 
като Световен ден за бор-
ба с насилието над деца. 
Това е изключително сери-
озен проблем, значимостта 
на който се определя както 
от неговото разпростране-
ние, така и от тежките по-
следици, които може да 
окаже върху детското раз-
витие. Неоспоримо пра-
во на всяко дете е да из-
расне в спокойна и здра-
вословна среда, в която 
да няма насилие. Насили-
ето се очертава като един 
от основните проблеми, с 
който се сблъскват децата 
в България. Според анализ 
на Агенцията за закрила на 
детето, всяко трето дете в 
България е жертва на фи-
зическо насилие, а всяко 

осмо – на сексуално. 
Имайки за цел да се съз-

даде по-добра среда за 
развитието на децата, ние 
от МКБППМН - Айтос пока-
нихме екипа на Асоциация 
„Деметра“, които проведо-
ха 15 обучения във всич-
ки училища на територия-
та на община Айтос, като 
бяха обхванати ученици от 
5 до 8 клас. Със средства-
та на традиционните и ин-
терактивни методи на обу-
чение, учениците получиха 
знания за насилието,  агре-
сията и тормоза, формира-
ха умения за разпознаване 
на различните форми на аг-

ресията, и вплитайки свои-
те минали знания и опит по 
темата, се целеше изграж-
дане на модел за справя-
не с насилието и тормоза 
във всекидневните взаимо-
отношения. Учениците бяха 
запознати с видовете наси-
лие и различните форми, по 
които може да се проявява 
насилие. В хода на обуче-
нието при някои от класо-
вете се установи, че някои 
от леките форми на физи-
ческото и сексуално наси-
лие дори не се идентифи-
цират от тях като непри-
емливо поведение. Обър-
нато бе специално внима-

ние на причините за наси-
лието, ефектите от насили-
ето не само спрямо жерт-
вата, но и ефектите които 
има и върху насилника и 
наблюдателите. Бяха засег-
нати и темите за насилието 
в интернет пространството 
и как учениците могат да 
се защитят когато са он-
лайн и се създава измам-
ното чувство за аноним-
ност. Всички ученици по-
лучиха информация за ин-
ституциите, които могат да 
информират, ако се натък-
нат на неприемливо пове-
дение спрямо тях или спря-
мо някой друг. Чрез диску-

сии, ролеви игри и редица 
примери им бе разяснено 
какво е поведението, кое-
то би ги защитило най-до-
бре в ситуация на агресия, 
без значение дали са сви-
детели, жертва или неуме-
ейки да овладяват вътреш-
ните си импулси, са се пре-
върнали в насилник.

Въпреки недостатъчното 
време за пълно изчерпва-
не на темата имаше случаи, 
в които учениците споделя-
ха за своя личен опит с на-
силието, ситуации, в които 
са попадали в училище или 
в дома, в които са се чувст-
вали безпомощни и нара-

нени от видяното/прежи-
вяно насилие. В тези слу-
чаи учениците получиха от 
експертите на „Деметра“ 
конкретни насоки за спра-
вяне в бъдещи подобни си-
туации.

Нашите обучения по тази 
тема ще продължат и за-
напред, тъй като случаи-
те на насилие и на наци-
онално ниво се увелича-
ват всяка година. По офи-
циална информация само 
на националния телефон 
за деца, жертва на насилие 
116 111, през 2021г. са по-
дадени 737 сигнала за на-
силие над деца.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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МКБППМН - Айтос и Асоциация „Деметра“ с обучения  

в училищата за справяне с насилието над деца

СУ „Христо Ботев“ с 5 национални 
знака за качество  

по Програма #eTwinning

Предоставяне на услуги за по-добро 
бъдеще на децата в община Айтос

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН- БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. “Цар Асен“ №4, телефон 02 922 38 76
О Б Я В А

Военно окръжие ІІ степен - Бургас обявява, че със заповед №3РД- 
787/09.11.2022 г. на командира на силите е разкрита процедура за 
приемане на военна служба на лица, завършили граждански сред-
ни или висши училища в страната или в чужбина на 16 (шестна-
десет) длъжности за войници във военни формирования от съста-
ва на Съвместното командване на силите (СКС).

1.За в.ф. 22980 – София - на 2 (две) длъжности;
2.За в.ф. 52210 – Банкя - на 2 (две) длъжности;
3.За в.ф. 28860 - Горна Малина - на 12 (дванадесет) длъж-

ности.
Срок за подаване на документи- до 25.11.2022 г.
Повече информация за останалите длъжности в страната, както 

и за кандидатстването и подаването на документите можете да по-
лучите в сайта на ЦВО hpp://www.comd.bg/, както и в стая №14, в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен - Бургас, и в офисите на во-
енен отчет в общините.

Общинската администра-
ция е подготвила проектно 
предложение „Предоставя-
не на услуги за по-добро бъ-
деще на децата в община 
Айтос“ по процедура чрез 
подбор на проектни предло-
жения „Бъдеще за децата“, 
Програма „Развитие на чо-
вешките ресурси 2021-2027“. 

Общинският съвет трябва да 
даде съгласие на 30 ноем-
ври т.г. Общината да канди-
датства за финансиране на 
проекта.

Целта на процедурата е 
предоставяне на социални 
и интегрирани здравно-со-
циални услуги, включител-
но в домашна среда, както 

и други видове консултатив-
на подкрепа, с цел превен-
ция на рисковете от изоста-
вяне на детето, намаляване 
на негативните тенденции, 
свързани с детската бед-
ност, както и подобряване 
качеството на живот в кон-
текста на Европейската га-
ранция за детето (ЕГД).

Проектното предложение 
включва дейности, насоче-
ни към подобряване на ка-
чеството на живот на деца-
та от уязвими групи и насър-
чаване на тяхното социално 
включване чрез предоста-
вяне на социални и/или ин-
тегрирани здравно-социал-
ни услуги за деца.

Всяко трето 
дете в 
България е 
жертва на 
физическо 
насилие



"Семейството е най-великото 
училище, в което децата трябва 
да растат щастливи, да се чувст-
ват обичани и закриляни и да се 
радват на любовта на родителите 
си. В училище пък се учат да бъдат 

добри, отговорни, търпеливи. Учат 
се да работят в екип. Така всички 
ние се превръщаме в едно голямо 
семейство. А семейство се гради с 
много обич, грижа и взаимно дове-
рие. Семейството е ВОЛЯ!"

Това са думи на класния ръ-
ководител на ІІІ б клас от СУ Ни-
кола Й. Вапцаров" Таня Атанасо-
ва - Петкова, която в тандем със 
Стойка Тодорова - учител в ЦОУД, 
подготви забавно приключение за 
своите възпитаници и за техните 
родители в Деня на християнско-
то семейство. 

Идеята за айтоските "Игри на 
волята" започва с предизвикател-
ство - от децата към родителите - 

да се включат в спортен празник, 
в който заедно да премерят сили, 
състезавайки се в различни неле-
ки спортно-развлекателни игри.

На вапцаровската арена ги оч-
акваха трасета с много компо-

ненти - истинско приключение за 
участниците. Нямаше елимина-
ции, но за всяка от "игрите" се из-
искваше добра координация, бър-
зина и съобразителност. Не липс-
ваха стратегии и в двата отбора - 
на Непобедими и Безстрашни, и 
червени и жълти имаха хъс за по-
беда. Родители и деца заедно ус-
пяха да преодолеят препятстви-
ята, показвайки завидни воля и 
спортни умения. В паузите меж-
ду игрите всички на арената има-
ха удоволствието да се насладят 
на изпълненията на акробатите от 
клуба по спортна акробатика „Ен-
джълс“ и спортен клуб по спортна 
акробатика „Орел“.

Гости на търже-
ството бяха членовете 
на Общински комитет 
„Васил Левски“ - Ай-
тос. Специални гости 
на „Игрите“ и в роля-
та на строго жури вля-
зоха директорът на СУ 
„Никола Й. Вапцаров“ 
Ирина Вътева и за-
местник-директорите 
Иванка Лалева, Свет-

лана Енева и Здравко Димов.
Учениците получиха и награди 

за отличното представяне – роди-
телите осигуриха топки, настол-
ни игри и обръчи. Много активно 
участие в организацията на съби-
тието взе родителската тройка - 
Златина Атанасова, Станимира 
Манолова и Илияна Бахчеванова, 
и учителите по физическо възпи-
тание и спорт Никола Габровски и 
Димчо Данов.

„Игри на волята“ ще остане не-
забравимо образователно-раз-
влекателно преживяване за уче-
ниците, родителите и учителите. 
А нестандартният начин за отбе-
лязване на християнския празник 
повлия положително върху колек-
тивния дух и близостта между де-
цата и семействата.

Събитието засне Мария Фили-
пова, учител по информационни 
технологии и фотография.
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И в Айтос „Игри на волята“ -  

за Деня на християнското семейство
Децата предизвикаха родителите си  
да участват в спортното приключение

НестаНдартНо!

Красимира СОТИРОВА 
СУ "Св. св. Кирил и Методий" 
- с. Карагеоргиево

Учениците от V, VІ и VІІ клас от 
ОУ „Св. св. Кирил и Методий”, с. 
Карагеоргиево участваха в диску-
сия "Срещу насилието над деца". 
Представители на Местната ко-
мисия за борба с противообщест-

вените прояви на малолетни и не-
пълнолетни - Айтос и от непра-
вителствената организация „Де-
метра”, представиха презентация 
по темата. Учениците научиха за 
видовете насилие, причините за 
него, както и последиците - за 
жертвите и насилниците. 

Децата имаха възможност сво-
бодно да споделят, дали са става-

ли жертви, или са били свидете-
ли на насилие, и как виждат на-
чините за преодоляване на този 
все по-голям проблем сред под-
растващите. 

В края на срещата и гости, и 
ученици се обединиха около мне-
нието, че отговорност на всеки 
един от нас е да не допускаме 
насилието над деца.

Това беше посланието на 
училищната общност на ОУ 
"Христо Ботев" с. Пирне по по-
вод Световния ден за възпо-
менание на жертвите от път-
нотранспортни произшест-
вия.

Третата неделя от месец но-
ември е определена за този 
специален възпоменателен 
ден. Той е нужен и за жертви-
те на пътя, за да могат да усе-
тят съпричастността, нужен е 
и за всички останали, за да 
бъдат по-бдителни.

Така най-общо може да 
бъде формулирана идеята за 
съвместната проява на члено-
вете от Ученическия съвет и 
Комисията по БДП в ОУ "Хрис-
то Ботев" с. Пирне, на 18 но-
ември 2022 година 

Учениците изгледаха пре-

зентация, посветена на Све-
товния ден за възпоменание 
на жертвите от ПТП, и бяха за-
познати с правилата за дви-
жение по пътищата. Имаше и 
интересна дискусия за ролята 
на всички участници в движе-

нието. Децата научиха за най-
опасните ситуации на пътя, 
както и възможностите те да 
бъдат избягвани. Подредиха 
изложба по темата, израбо-
тени бяха и постери. 

Ученици и учители постави-

ха цветя на пешеходните пъ-
теки пред училището, за да 
почетат паметта на без вре-
ме загиналите по пътищата. 
Това беше и жест на съболез-
нования към близките на по-
страдалите.

Пазете децата на пътя! НЧ „Васил Левски 1869” 
обявява конкурс 

Регламент:

Изисквания за изработване на коледни картич-
ки:

Да са изработени  върху формат А4 (сгънат на две за 
картичка).

Интересен дизайн.
Духовно-нравствено послание (по желание)
Изработени с материали и техника по избор (пастел, 

акварел, темпера и други).
Данни за участниците да бъдат написани на гърба на 

всяка картичка:
Трите имена, години, клас, училище, телефон за кон-

такт.

Общи условия:
Право на участие имат всички ученици от 1 до 4 

клас.
Ще се оценяват всички представени картички, включ-

ващи елементи от символите на празника.
Изпратените картички не се връщат.

Краен срок за подаване на картичките - 13.12.2022 
год. до 17.00 часа.

Картичките, които не отговарят на условията по ста-
тута, не се допускат до журиране.

Авторите на класираните творби ще бъдат уведоме-
ни допълнително.

Отличените творби ще бъдат експонирани в изложба 
с благотворителна цел.

Адрес за подаване на картичките:
НЧ „Васил Левски 1869”
гр. Айтос, ул. „Александър Стамболийски” №14

За допълнителна информация:
Тел. 0879168013 – Цветелина Драгиева
e-mail: chitalishte_aitos@abv.bg

„Моята коледна картичка“

В Карагеоргиево „Заедно срещу насилието над деца” 



Èíòåðâþ íà 
Ñèëâèÿ ØÀÒÚÐÎÂÀ

- Ã-í Õàäæèÿíåâ, íîðìàë-
íî ëè å òîëêîâà ÷åñòî äà ñå 
ïðàâÿò ïðîìåíè â Èçáîð-
íèÿ çàêîí è òîâà äà ñòàâà 
â íîùíè çàñåäàíèÿ íà Íà-
ðîäíîòî ñúáðàíèå?

- Íå ìîãà äà äåôèíèðàì êîå 
å íîðìàëíî è êîå íå, äîêîëêî-
òî òîâà å ïîëèòè÷åñêî ðåøå-
íèå. Íóæíî å äà ñå çíàå, ÷å 
èçáîðíàòà ñèñòåìà â Áúëãà-
ðèÿ å èçãðàæäàíà è íàäãðàæ-
äàíà â ïðîäúëæåíèå íà äå-
ñåòèëåòèÿ çà ðàçëèêà îò äðó-
ãè ñåêòîðè â îáùåñòâåíèÿ æè-
âîò è ïðè íåÿ ñå íàáëþäàâà 
ïîëîæèòåëíî åâîëþöèîííî 
ðàçâèòèå. Êîëêîòî è èçíåíàä-
âàùî äà çâó÷è, íàøàòà èçáîð-
íà ñèñòåìà è òåõíîëîãèÿ ñà 
íà åâðîïåéñêî è íà ñâåòîâ-
íî íèâî. Òîâà ïîòâúðæäàâàò 
è ìíîãîáðîéíèòå íàáëþäàòå-
ëè îò ÷óæáèíà, êîèòî èäâàò äà 
ãëåäàò èçáîðèòå íè è èçãîòâÿò 
äîêëàäè çà òÿõ. Â èíäèâèäó-
àëíè ðàçãîâîðè òå èçêàçâàò 
âúçõèùåíèåòî ñè îò ðàáîòà-
òà íà èçáîðíàòà àäìèíèñòðà-
öèÿ è íà÷èíèòå íà îò÷èòàíå íà 
âîòà è äîðè ñïîäåëÿò ó÷óäâà-
íåòî ñè çàùî ñà íåîáõîäèìè 
òàêèâà ìèñèè â íàøàòà ñòðà-
íà. Î÷åâèäíî èìà õîðà, êîèòî 
èñêàò äà ïîêàæàò ïðåä ñâåòà, 
÷å âèäèòå ëè, â Áúëãàðèÿ èç-
áîðèòå íå ñà ÷åñòíè. Èìàì 24 

ãîäèíè ñòàæ â èçáîðíàòà àä-
ìèíèñòðàöèÿ è ñìåÿ äà òâúð-
äÿ, ÷å îò 2000 ãîäèíà èçáîðè-
òå â Áúëãàðèÿ ñà ÷åñòíè, êàòî 
íà÷èíúò íà îò÷èòàíå è ïðåä-
ñòàâÿíå íà ðåçóëòàòèòå ñà íà 
åâðîïåéñêî è ñâåòîâíî íèâî. 
Ñ÷èòàì, ÷å âñè÷êè îïàñåíèÿ 
çà î÷àêâàíè ñõåìè ñ âðúùà-
íåòî íà õàðòèåíàòà áþëåòè-
íà ñà â ñôåðàòà íà ïîëèòè÷å-
ñêîòî ãîâîðåíå. Òå èëè íÿìàò 
âðúçêà, èëè ïðåâðàòíî òúëêó-
âàò ôàêòèòå, à ÷åñòî äåìîíñ-
òðèðàò íå òîëêîâà äîáðè ïî-
çíàíèÿ íà èçáîðíèÿ ïðîöåñ. 
Ðàçáèðà ñå, ïîäîáðåíèÿ íà 
èçáîðíèòå òåõíîëîãèè ñà âúç-
ìîæíè è íåîáõîäèìè, êàòî òå 
òðÿáâà äà ñå ïðèëàãàò âíèìà-
òåëíî, êàòî ñå îöåíÿâà êîì-
ïëåêñíî âúçäåéñòâèåòî èì.

- Ïðàâèë ñòå èçáîðè èç-
öÿëî ñ õàðòèåíà áþëåòèíà, 
ñúñ ñìåñåí âîò è èçöÿëî ñ 
ìàøèíåí. Êîå å ïî-äåìî-
êðàòè÷íî?

- Ñìåñåíîòî ãëàñóâàíå å 
íîâ íà÷èí çà èçðàçÿâàíå íà 
âîòà, åäíî íîâàòîðñòâî â áúë-
ãàðñêàòà èçáîðíà òåõíîëîãèÿ 
â ñðàâíåíèå ñúñ ñâåòîâíè-
òå òåõíîëîãèè. Òî ðàçøèðÿâà 
íà÷èíà, ïî êîéòî èçáèðàòåëÿò 
ìîæå äà äàäå ãëàñà ñè. Íÿìà 
ñïîð, ÷å åäíî òàêîâà ðàçøè-
ðÿâàíå å ìíîãî ïî-äåìîêðà-
òè÷íî, îòêîëêîòî îãðàíè÷àâà-
íåòî â íà÷èíà íà èçðàçÿâàíå 
íà ãëàñà íà èçáèðàòåëÿ. 

Èçöÿëî ìàøèííîòî ãëàñó-
âàíå, êîåòî áå âúâåäåíî â 
åäíà ïåòú÷íà íîù, áåç ñåðè-
îçíî îáìèñëÿíå è ïðåöåíêà 
íà âúçäåéñòâèåòî ìó âúðõó öå-
ëèÿ èçáîðåí ïðîöåñ å ïðèáúð-
çàíî ðåøåíèå, ðåøåíèå, êîå-
òî ðóøè ñòàáèëíàòà êîíñòðóê-

öèÿ íà èçáîðíèòå òåõíîëîãèè 
â Áúëãàðèÿ, èçãðàæäàíà ïðåç 
ãîäèíèòå. Ñòðàõóâàì ñå, ÷å è 
ñìåñåíîòî ãëàñóâàíå, ïðèåòî 
íàáúðçî, ùå èìà ñúùèòå íåãà-
òèâíè åôåêòè. Ñìåñåíî ãëàñó-
âàíå - äîáðå, íî êúäå îñòàâàò 
è äîïúëíèòåëíèòå ñòúïêè, êî-
èòî ùå ãàðàíòèðàò è ùå ïðå-
ìàõíàò îïàñåíèÿòà è â åäíàòà, 
è â äðóãàòà ïîñîêà è ùå ðåøàò 
âúçìîæíèòå ïðîáëåìè? Êúäå 
îñòàíà íà÷èíúò íà èçáèðàíå 
íà ÷ëåíîâå íà ÑÈÊ, êúäå îñ-
òàíà èçáîðúò è âúçìîæíîñò-
òà äà ñå ñúçäàäå åäíà ïîëóï-
ðîôåñèîíàëíà èçáîðíà àäìè-
íèñòðàöèÿ? Àêî âúçïðèåìåì 
ñàìî åäèí åëåìåíò, êîëêîòî 
è äà å äåìîêðàòè÷åí - âèíàãè 
íåãàòèâèòå ñå ïðîÿâÿâàò.

- ×ëåíîâå íà ÑÈÊ îáà÷å 
êàçâàò, ÷å å òâúðäå òðóäíî 
äà ñå ðàáîòè ïðè ñìåñåíî 
ãëàñóâàíå è òðóäíî áèõà ñå 
ñúãëàñèëè äà ó÷àñòâàò â èç-
áîðè, çàðàäè òðîìàâî îò÷è-
òàíå íà ðåçóëòàòèòå? 

- Òàêà å, òîâà å ïðîáëåì íà 
çàêîíîäàòåëÿ, êîéòî å äëúæåí 
äà íàìåðè íàé-äîáðèÿ íà÷èí 
òåçè íåãàòèâè äà áúäàò ïðå-
ìàõíàòè. Íî àç âè çàäàâàì 
åäèí âúïðîñ: Êàêâà å öåëòà íà 
èçáîðèòå? - Äà äàäåì íà âñå-
êè ÷îâåê ðàâåí è ëåñåí äîñ-
òúï äà èçðàçè ãëàñà ñè èëè äà 
ïîìîãíåì íà ñåêöèîííèòå êî-
ìèñèè äà ñè âúðøàò ïî-ëåñíî 
ðàáîòàòà?

- Îùå åäèí êîíòðààðãó-
ìåíò - çàùî ñëåä êàòî èìà 
ñìåñåíî ãëàñóâàíå – òî íå ñå 
âúâåäå è â íàñåëåíè ìåñòà 
ñ èçáèðàòåëè ïîä 300 äóøè, 
êàòî è íà òÿõ äà èì ñå äàäå 
ïðàâîòî äà èçáèðàò - ñ ìà-
øèíà èëè ñ õàðòèÿ?

- Ïðàâà ñòå. Íÿìà íèêàêâà 
îáåêòèâíà îáîñíîâêà çàùî áå 
èçáðàíî ÷èñëîòî 300, à íå 250 
èëè 400. Òîâà å îò êàòåãîðèÿ-
òà íà ïîëèòè÷åñêèòå ðåøåíèÿ, 
êîåòî îùå âåäíúæ ïîêàçâà, ÷å 
äîáðèÿò íà÷èí å åâîëþöèîííî 
ãðàäåíå íà èçáîðíèòå ïðàâèëà 
ñ ÿñíè ðàöèîíàëíè ñòúïêè.

- Âðúùàíåòî êúì õàðòè-
åíà áþëåòèíà íÿìà ëè äà 
îòáëúñíå ìëàäèòå ïîêîëå-
íèÿ, êîèòî ñà äèãèòàëíè è 
òðóäíî ìîãàò äà ðàçáåðàò 
õàðòèÿòà?

- Íå, òîâà å êðà÷êà â ïðàâèë-
íàòà ïîñîêà. Õàðòèÿòà å êëàñè-
÷åñêà è óòâúðäåíà îò ñòîòèöè 
ãîäèíè òåõíîëîãèÿ. Íî ñúçäà-
âàéêè åäíî ïî-äåìîêðàòè÷íî, 
ìàêàð è ïî-óñëîæíåíî ãëàñó-
âàíå, ñå èçèñêâà è äîïúëíè-
òåëíà ðàáîòà. Áèõ ïîãëåäíàë 
âíèìàòåëíî ïðåäëîæåíèÿòà 
çà ïðåáðîèòåëíè öåíòðîâå. 
Çà æàëîñò íèêîé îò äåïóòàòè-
òå íå ïîñòàâè âúïðîñà çà íà-
÷èíà íà ïîäáîð íà ñåêöèîííè-
òå èçáèðàòåëíè êîìèñèè è òÿõ-
íîòî îáó÷åíèå. 80% îò ïðîáëå-
ìèòå, êîèòî ñå ðàçâÿâàò â ìå-
äèèòå è ïðåä ïóáëèêàòà ñà ïðî-
áëåì íà íåïîäãîòâåíîñòòà íà 
ÑÈÊ-îâåòå.

- Ìàøèíèòå îòáëúñêâàò ëè 
èçáèðàòåëÿ?

- Òîâà å ôàêò. Êîëêî ñà õî-
ðàòà, êîèòî ñà ïîâëèÿíè îò íà-
ëàãàíåòî íà òîçè, òàêà íàðå-
÷åí òåõíîëîãè÷åí öåíç, å íå-

âúçìîæíî äà ñå êàæå, íî ñà 
íå ïî-ìàëêî îò 200 000.

- À íå ìèñëèòå ëè, ÷å ñå ïî-
ÿâè èçáîðíà àïàòèÿ è óìîðà 
è òîâà ñà ïðè÷èíè çà íèñêà-
òà èçáèðàòåëíà àêòèâíîñò, à 
íå å ïðè÷èíàòà â íà÷èíà íà 
ãëàñóâàíå?

- Âñè÷êè èçáðîåíè îò Âàñ 
ïðè÷èíè âëèÿÿò íà àêòèâíîñò-
òà. Êàêâî å ñúîòíîøåíèåòî 
ìåæäó âñè÷êè òåçè ôàêòîðè 
íå ìîãà äà êàæà, òîâà èçèñ-
êâà îáñòîåí, ïîäðîáåí, âíèìà-
òåëåí ñîöèîëîãè÷åñêè àíàëèç. 
Íî íÿìà ñïîð, ÷å âúâåæäàíå-
òî íà ìàøèíè ñ ìåíþòà è ñ íÿ-
êîëêî ñòðàíèöè ïðåäñòàâëÿâà 
òåõíîëîãè÷åí öåíç. Ìèíàëàòà 
ãîäèíà èìàõìå åäíîâðåìåí-
íî èçáîðè çà ïðåçèäåíò è íà-
ðîäíè ïðåäñòàâèòåëè, è ñìåÿ 
äà òâúðäÿ, ÷å ìåíþòî íà ìàøè-
íèòå áåøå íàïðàâåíî íåñïî-
ëó÷ëèâî. Òîâà äîâåäå äî çíà-
÷èòåëíà ðàçëèêà ìåæäó ãëàñó-
âàíåòî çà ïðåçèäåíò è äåïóòà-
òè, è òî â ïîëçà çà ãëàñóâàíå-
òî çà ïðåçèäåíò. Íå çàùîòî õî-
ðàòà ìíîãî áèõà æåëàëè äà èç-
áèðàò ñàìî íåãî, à çàùîòî êà-
òåãîðèÿòà çà òîçè èçáîð áåøå 
íàé-ãîðå íà åêðàíà íà ìàøè-
íàòà, à àëãîðèòúìúò áåøå íà-
ïðàâåí òàêà, ÷å ñëåä íàòèñêà-
íåòî íà ïúðâàòà äîñòúïíà èêî-

íà, èçáèðàòåëèòå èçêëþ÷âàõà 
âúçìîæíîñòòà äà ãëàñóâàò çà 
íàðîäíè ïðåäñòàâèòåëè.

- À ñåãà íà ïîñëåäíèòå èç-
áîðè íå ïðèäîáèõà ëè çðÿ-
ëîñò?

- Äî èçâåñòíà ñòåïåí. Ìíî-
ãî õîðà ñðàâíÿâàò ðàáîòàòà ñ 
ìàøèíèòå ñ îáñòîÿòåëñòâîòî, 
÷å ìíîãî âúçðàñòíè õîðà êîí-
òàêòóâàò ñ òàáëåòè è ëàïòîïè ñ 
ðîäíèíèòå ñè â ÷óæáèíà èëè ñ 
òåãëåíåòî íà ïåíñèÿòà íà áàí-
êîìàò. Òîâà å ãðåøíî ñðàâíå-
íèå Ñ òàáëåòà ñè â äîìà ñè, 
ïðåä áàíêîìàòà ñè ñàì, íî êî-
ãàòî çàñòàíåø ïðåä ìàøèíàòà, 
òè ñè îãðàíè÷åí âúâ âðåìåòî, 
ãëåäàò òå ìíîæåñòâî î÷è îò êî-
ìèñèÿòà, à âúçðàñòíèòå õîðà 
ñà ÷óâñòâèòåëíè è äîñòîéíè 
õîðà. Ôàêò å, ÷å ïîñòîÿííî ïî-
ëó÷àâàìå âúïðîñè ïî âðåìå íà 
êàìïàíèÿòà: êàê ìîãà äà ãëà-
ñóâàì ñ õàðòèÿ, çàùîòî èìàì 
ïðîáëåì ñ ìàøèíàòà.

- Ñàìîòî îò÷èòàíå íå 
áåøå ëè ïî-ëåñíî?

- Ðàçáèðà ñå, ÷å å ïî-ëåñíî. 
Íî îòíîâî âè êàçâàì: Êîå å ïî-
âàæíîòî - êîìôîðòúò íà èçáîð-
íàòà àäìèíèñòðàöèÿ èëè âúç-
ìîæíîñòòà âñåêè èçáèðàòåë äà 
ãëàñóâà ñâîáîäíî.

- Ìàøèíèòå îòáëúñíàõà 
è ÷àñò îò ãëàñîïîäàâàòåëè-

òå â ðîìñêèòå ñåêöèè, à è â 
ðåãèîíè ñ äðóãè êîìïàêò-
íè ãðóïè?

- Ïðåäëàãàì äà íàïðàâèì 
åäèí åêñïåðèìåíò - îòèâàìå â 
ñåëî, íàñåëåíî ñ íàøè ñúãðàæ-
äàíè ñ äðóã åòíè÷åñêè ïðîèç-
õîä, êîèòî íå âëàäåÿò äîáðå 
áúëãàðñêè åçèê. Àêî ãè ïîïè-
òàòå çà êîãî ùå ãëàñóâàò, òå 
áèõà âè îòãîâîðèëè íà 90%, ÷å 
òîâà ùå å çà êîíêðåòíà ïîëè-
òè÷åñêà ñèëà ïîðàäè èñòîðè-
÷åñêè, îáùåñòâåíè è èêîíîìè-
÷åñêè ïðåäïîñòàâêè. Èäâàò èç-
áîðè, íèå èì äàâàìå ìåòîä çà 
ãëàñóâàíå, êîéòî ãè çàòðóäíÿ-
âà, òå ñå îïèòâàò äà ïðåîäîëå-
ÿò òîâà çàòðóäíåíèå çà òîâà äà 
äàäàò ãëàñà ñè, ãëàñ - åäíîçíà-
÷åí, íî íèå âìåñòî äà èì ïî-
ìîãíåì, ñúçäàâàìå áåçàëòåð-
íàòèâíè ìîäåðíè òåõíîëîãèè, 
òîåñò åäâà ëè íå ñå îïèòâà-
ìå äà èì ïîïðå÷èì äà ãëàñó-
âàò. Íÿêîè ïîëèòè÷åñêè ñèëè 
íå ñå îïèòâàò äà ïðåäñòàâÿò 
ïîñëàíèÿ, ñ êîèòî äà ïðèâëå-
êàò èçáèðàòåëè, à ñå ñòðåìÿò 
äà ïîäòèñíàò è çàáðàíÿò âîòà 
íà îïðåäåëåí êîíòèíãåíò îò 
õîðà, êîèòî î÷åâèäíî íå ãè 
ïîäêðåïÿò.

Èçðàçúò „êóïóâàíå íà ãëà-
ñîâå“ å åäíà ìíîãî õëúçãàâà 
ìàòåðèÿ. Àêî äîéäå åäèí ïî-

ëèòèê è âè êàæå, ÷å ùå óâåëè-
÷è çàïëàòèòå âúâ âàøàòà ìå-
äèÿ ñúñ 150 ëåâà, àêî áúäå èç-
áðàí, òîâà ìàëêî èëè ìíîãî ùå 
âè ìîòèâèðà äà ãëàñóâàòå. Âñå-
êè ÷îâåê ñå ìîòèâèðà îò ïîçè-
òèâíè ïîñëàíèÿ. Ñàìî ÷å òîé 
ñúùî èçâúðøâà ïðåñòúïëåíèå, 
êîåòî îáà÷å ñå íàðè÷à ïðåäèç-
áîðíà àãèòàöèÿ. Äðóã ïðèìåð - 
àêî íÿêîé äîéäå è êàæå: „Åëà 
äà òå ïî÷åðïÿ åäíà âå÷åðÿ, àêî 
ìå ïîäêðåïèø!“, òîé ñúùî èç-
âúðøâà ïðåñòúïëåíèå è òîçè 
ïúò ïîïàäà ïîä óäàðèòå íà çà-
êîíà. Êúäå å ðàçëèêàòà ìåæäó 
äâàòà ñëó÷àÿ - åäèíèÿò õàð÷è 
ñîáñòâåíèòå ñè ïàðè, à äðóãè-
ÿò - íà äàíúêîïëàòåöà.

Ìîãà äà îáîáùÿ: Èçáîðèòå â 
Áúëãàðèÿ ñà ÷åñòíè. Òîâà, êî-
åòî íàðîäúò å ïîèñêàë - òîâà 
å ïîëó÷èë. Åäíî îò äîêàçàòåë-
ñòâàòà å è ñúâïàäåíèåòî íà 
ðåçóëòàòèòå îò åêçèòïîëîâå-
òå, ïðàâåíè îò ìíîæåñòâî ñî-
öèîëîãè÷åñêè àãåíöèè â èç-
áîðíèÿ äåí. Âñÿêà åâåíòóàë-
íà ìàøèíàöèÿ â êîìèñèèòå 
ùåøå äà äàäå ñîëèäíà ðàçëè-
êà ìåæäó òåçè äâà íà÷èíà íà 
îò÷èòàíå. 

- Èìà ëè ñìèñúë îò ðàéîí 
„×óæáèíà“?

- Òîé å îò òîçè âèä ïðî-
áëåìè, çà êîèòî ñå êàçâà, ÷å 
„Íàé-ìíîãî ñúëçè ñà ïðîëÿ-
òè îò ñáúäíàòè ìîëèòâè“. Ðà-
éîí „×óæáèíà“, óïîìåíàò â Èç-
áîðíèÿ êîäåêñ è äîñåãà, ñëàâà 
áîãó, íåâúâåäåí, å íåëîãè÷åí, 
íåðàöèîíàëåí, íå å ñâúðçàí ñ 
ïðèíöèïèòå, èçãðàæäàùè èç-
áîðíàòà íè ïàðàäèãìà. Êîãàòî 
áúäå âúâåäåí, ùå ïîëó÷èì ñå-
ðèîçíî îòêëîíåíèå, êîåòî ùå 
ñúçäàäå ïðîáëåì âúðõó öåëèÿ 
èçáîðåí ðåçóëòàò. Ñúðöåâèíà-
òà íà íàøåòî èçáîðíî ïðàâî, 
ñâúðçàíî ñ íàðîäíè ïðåäñòà-
âèòåëè å, ÷å èçáîðèòå â ñòðà-

íàòà ñå áàçèðàò íà ðåãèîíà-
ëåí ïðèíöèï. Çàêîíîäàòåëÿò å 
êàçàë, ÷å âåäíúæ èçáðàíè, äå-
ïóòàòèòå ïðåäñòàâëÿâàò öåëèÿ 
íàðîä, íî ãåíåçèñúò íà èçáè-
ðàíåòî èì, ïðîâåæäàíåòî íà 
êàìïàíèÿòà, ðåãèñòðàöèÿòà èì 
ñà ðåãèîíàëíè. Åòî íàïðèìåð, 
ãðàæäàíèòå íà Áóðãàñ èçáèðà-
ìå 14 äóøè, êîèòî ïî íÿêàêúâ 
íà÷èí ñà ñâúðçàíè ñ ðåãèîíà, 
òå èìàò íÿêàêúâ, ìàêàð è íå-
íîðìàòèâíî óðåäåí, íî ñåðè-
îçåí àíãàæèìåíò ñ íåãî. Êîãà-
òî èìàìå ìåñòåí ïðîáëåì, íèå 
ñåçèðàìå áóðãàñêèòå äåïóòàòè 
çà ðåøàâàíåòî ìó. Òîâà å èäå-
ÿòà íà çàêîíîäàòåëÿ è òîâà å 
ïðè÷èíàòà äà ñå îáîñîáÿò 31 
ãåîãðàôñêè ðåãèîíà.

È ñåãà èäâà âúïðîñúò êàêâà 
å âðúçêàòà ìåæäó íàøèòå áúë-
ãàðñêè ñúãðàæäàíè - èçáèðàòå-
ëè â Òóðöèÿ, è òåçè â ÑÀÙ, íà 
èçáèðàòåëèòå â Èñïàíèÿ, Àâ-
ñòðàëèÿ, Ãåðìàíèÿ è òåçè â Àâ-
ñòðàëèÿ? Êàêâî å òîâà, êîåòî 
áè ãè îáåäèíèëî, òàêà ÷å òå äà 
èìàò åäèí ïðåäñòàâèòåë? Êàê 
ùå ñå îáåäèíÿò èíòåðåñèòå íà 
òîëêîâà ðàçëè÷íè íàøè ñúíà-
ðîäíèöè îò äèàñïîðàòà íè â 
öåëèÿ ñâÿò ñ òîëêîâà ðàçëè÷-
íè èíòåðåñè?
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ëèòèê è âè êàæå, ÷å ùå óâåëè-
÷è çàïëàòèòå âúâ âàøàòà ìå-
äèÿ ñúñ 150 ëåâà, àêî áúäå èç-
áðàí, òîâà ìàëêî èëè ìíîãî ùå 
âè ìîòèâèðà äà ãëàñóâàòå. Âñå-
êè ÷îâåê ñå ìîòèâèðà îò ïîçè-
òèâíè ïîñëàíèÿ. Ñàìî ÷å òîé 

×ô×ô×ô×ô 1111

Ñúáåñåäíèê
Ìèõàèë Õàäæèÿíåâ å àäâîêàò, çàìåñòíèê-

ïðåäñåäàòåë íà Àäâîêàòñêàòà êîëåãèÿ â Áóð-
ãàñ. Ïðåäñåäàòåë íà Îáùèíñêà èçáèðàòåëíà êî-
ìèñèÿ-Áóðãàñ è Ðàéîííàòà èçáèðàòåëíà êîìè-
ñèÿ çà òîçè ìàíäàò, ïîçíàâà îò 25 ãîäèíè òúí-
êîñòèòå íà èçáîðíèÿ ïðîöåñ.

Ïîïèòàõìå ãî çà îáñúæäàíèòå ïðîìåíè â Èç-
áîðíèÿ çàêîí, êîéòî ñå ïîäãîòâÿ îò 48-òî ÍÑ.

• Кое е по-важното: комфортът на изборната администрация 
или възможността всеки избирател да гласува свободно
• Изцяло машинният вот ограничава правата на избирателите 
и създава предпоставки за недоверие в изборния процес

Ìèõàèë Õàäæèÿíåâ, 
ïðåäñåäàòåë íà ÐÈÊ-
Áóðãàñ è ïðåäñåäàòåë íà 
ÎÈÊ-Áóðãàñ çà ïðîìåíèòå 
â Èçáîðíèÿ êîäåêñ:

ãîäèíè ñòàæ â èçáîðíàòà àä-
ìèíèñòðàöèÿ è ñìåÿ äà òâúð-
äÿ, ÷å îò 2000 ãîäèíà èçáîðè-
òå â Áúëãàðèÿ ñà ÷åñòíè, êàòî 
íà÷èíúò íà îò÷èòàíå è ïðåä-

- Îùå åäèí êîíòðààðãó-
ìåíò - çàùî ñëåä êàòî èìà 
ñìåñåíî ãëàñóâàíå – òî íå ñå 
âúâåäå è â íàñåëåíè ìåñòà 
ñ èçáèðàòåëè ïîä 300 äóøè, 

âèòåëè å, ÷å èçáîðèòå â ñòðà-

• Кое е по-важното: комфортът на изборната администрация 
или възможността всеки избирател да гласува свободно

Èçáîðíèòå ïðàâèëà òðÿáâà äà ñå ãðàäÿò 
åâîëþöèîííî, à íå ðåâîëþöèîííî
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- Чисто пропорционално 
се слагат проценти върху 
всеки един от българските 
райони.

- Това е и методиката. Съ-
гласно нашите правила ман-
датите се определят по след-
ния начин, ще дам пример с 
известно приближение: 
Предпоследното преброява-
не бе през 2011 година и има-
хме близо 6 млн. души в стра-
ната. Разделяме ги на 240 и 
виждаме, че всеки депутат 
носи със себе си около 20 000 
души. Пренасяме се в Бургас 
- имаме 370 000 избиратели, 
разделяме ги на 20 000 и се 
получава 13 и остатък. Тук се 
появява и следният основен 
въпрос: законът казва, че не 
трябва да има по-малко от 4 
мандата. В шест области на-
селението не достигаше до-
ри и за тази долна граница и 
им се даваше още. Новото 
преброяване през 2021 г. по-
казва, че населението на 
страната намалява, но не 
пропорционално, София на-
малява с 20 000 на 1 млн., а 
във Видин - с 30 000 върху 
80 000, изведнъж това „доти-
ране“ до законовия лимит се 
увеличава. Със сериозно 
притеснение забелязах, че 
се увеличава и броят на ре-
гионите, които трябва да по-
лучават такова допълване. 
Това не влияе на общия брой 
депутати, което излъчват от-
делните политически сили, 
но създава сериозна нерав-
нопоставеност в така наре-
чената тежест на мандата. 
Очевидно, че е необходима 
сериозна промяна и в тези 
текстове на Изборния ко-
декс, включително и обеди-
няване на региони.

- Как изчислихте, че Бур-
гас ще получи още един 
мандат?

- Моите изчисления са на 
база методиката, залегнала в 
Изборния кодекс, съобразе-
на с резултатите от последно-
то преброяване публикувани 
от НСИ. То показва, че ако 
тези правила се запазят, ние 
с голяма степен на вероят-
ност ще имаме 15 депутати, с 
оглед на това, че намаляване-
то на населението в нашата 
област е по-малко от общото 
за страната.

- Ще бъде ли район „Чуж-

бина“ 32 МИР?
- Ако гледаме списъците на 

ГРАО, виждаме, че около 1,5 
млн. българи живеят в чужби-
на. Те трябва да получат съ-
що такова представителство, 
каквото и 1,5 млн. половина 
души в София. Ще се окаже, 
че извън страната ще изби-
рат още 40 депутати само за 
чужбина. Ще ви кажа и нещо 
още по-страшно - колко души 
гласуват зад граница - 200 000. 
Това означава, че 200 000 ду-
ши ще избират 40 депутати. 
Ние в момента имаме 40% из-
бирателна активност и гово-
рим за силна непредстави-
телност. 

В чужбина ще имат 10% из-
бирателна активност и с тях 
ще изберат 40 депутати. Все 
едно в Бургас от 180 000 души 
– да гласуват 18 000 и да изби-
раме 15 депутати. Честно ли е 
това? Защото колкото и да е 
ниска избирателната актив-
ност - чак такова чудо няма 
да се случи.

Ще се получи изкривяване 
и тогава съвсем основателно 
ще се постави и въпросът за 
гласуването на нашите съ-
граждани в чужбина - дали не 
трябва да има уседналост 
както при местните избори - и 
за националните. В момента 
гласовете на нашите съна-
родници се прибавят към об-
щия процент, те не се губят. 
Партиите получават своите 
мандати, като се разпределят 
по региони на база реалните 
резултати в тези региони. 
Има някакъв обективен кри-
терий и логика в тази методи-
ка. 

Регионалният подход е 
един от позитивите на мажо-
ритарното гласуване. Тук ис-

кам да спомена за изборните 
системи – добре известно е, 
че в света те са две основни 
групи - пропорционални и ма-
жоритарни, всяка една от тях 
има позитиви и негативи. Бъл-
гарската система е пропор-
ционална с преференциален 
вот, тя е взела освен позити-
вите на пропорционалния 
вот, така и едно от най-добри-
те качества на мажоритарна-
та. Тя е модерна и много до-
бра система. Една от най-до-
брите в света, мислена е 
стъпка по стъпка. Преферен-
цията, съчетана с пропорцио-
налния вот, беше дълго об-
мисляна, беше въведена по-
степенно, но в началото, как-
то става обикновено, имаше 
грешки. Преференциалният 
вот на местните избори през 
2015 година, когато бе негови-
ят прощъпулник, бе една от 
причините за най-много греш-
ки, но отново основно заради 
слабата подготовка на изби-
рателните комисии. В начало-

то този вот създаде едни ин-
тересни феномени, като фе-
номена „15-15“, но тези сла-
бости бяха преодолени. Стъп-
ка по стъпка нашата система 
се изчистваше, виждаше се 
проблемът - отстраняваше се, 
до 2021 година, когато беше 
казано: „Не може така! Ще 
правим революция, машинно, 
електронно!“. 

Да ви дам пример с демо-
крацията в САЩ. Там на по-
следните избори - десет дни 
брояха машинни гласове и 
бюлетини по пощата и не бя-
ха излезли резултатите. И ако 
сте слушали – в последното 
си изявление Доналд Тръмп 
иска да въведе класическо 
хартиено гласуване и цялост-
на проверка на самоличнос-
тта на избирателя. Тоест те 
чак сега констатират пробле-
ми на машинното и дистанци-
онното гласуване и ще се на-
ложи да въвеждат нови мето-
дики за обективизиране на 
вота и за преодоляване на 

проблеми, които при нас от-
давна са констатирани и ре-
шени.

- Как бихте отговорили 
на опасенията за възмож-
ни фалшификации при въ-
веждане на хартиената бю-
летина?

- Да Ви призная - аз съм ра-
ционален човек и скептик. Не 
вярвам в теорията на конспи-
рацията и не мога да приема, 
че е възможно в значителен 
брой от избирателните коми-
сии да се организират прес-
тъпни групи, всяка от тях в 
състав: 9-те членове на коми-
сията, застъпниците, пред-
ставители на партиите, на-
блюдатели, журналисти, пред-
ставители на социологически 
агенции, които да манипули-
рат протоколи и хартиени бю-
летини. И ако хипотетично 
приемем, че такава банда съ-
ществува, как машинното гла-
суване ще ги спре да извър-
шат тази фалшификации, зна-
чително по-лесно и спокойно 
за реализация? Внушението, 
че тези близо 100 000 души, 
заангажирани в изборния 
ден, са перфидни фалшифи-
катори е грешно, а и обидно. 
Следва да подчертая, че един 
от принципите за изграждане 
на доверието в изборите е и 
масовото участие на хората в 
този процес, и непосредстве-
ният контрол както при пода-
ване на гласа, така и при бро-
енето. Е, българската избор-
на технология е създала пред-
поставки за изпълнение на 
този най-важен принцип. 
Нужно е обаче още малко 
надграждане.

- Видеонаблюдението - 
вариант за прозрачност ли 
е?

- Видеонаблюдението по 
време на броенето на гласо-
вете и изготвянето на прото-
колите изглежда добре тео-
ретично, но практически е не-
възможно да бъде осъщест-
вено във всичките около 
14 000 секции. Възникват и 
безкрайно много проблеми - 
защита на личните данни, тех-
ническите възможности за 
изпълнение, съхраняването 
на записите и т.н Най-добри-
ят ход е създаването на пре-
броителни центрове. Подо-
бен ход ще премахне изцяло 
отчитането на контролирания 
вот. Ще се даде възможност 
да бъдат унифицирани и обек-
тивизирани критериите кога 
една бюлетина е действител-
на или не, защото сега това е 
субективно решение на 9-те 
души в комисията. 

- А какво ще кажете за 
многобройните надраска-
ни и поправяни протоколи, 
за разнасяните с чували 
бюлетини, огромния брой 
недействителни бюлети-
ни?

- Задраскани и дописани 
протоколи има много и то е 
свързано само и единствено 
с нивото на компетентност на 
секционните избирателни ко-
мисии. Протоколите обаче не 
са подправени или фалшифи-
цирани, а са поправени. На-
шите протоколи са сложни, 
изискват освен въвеждане на 
числови данни и тяхното съ-
биране, налице са и множе-
ство контроли, които следва 
да бъдат изпълнени преди въ-
веждане на данните в Инфор-
мационно обслужване. Кол-
кото до недействителните бю-
летини – трябва да се знае, че 
те не влияят съществено вър-
ху резултата. Ако се валиди-
рат, поне тези близо 70% от 
тях, от които може да се изве-
де еднозначно волята на из-
бирателя, ще се установи, че 
те ще бъдат разпределени в 
същия процент на реалните 
гласове. Много са строги кри-
териите за оценка на това да-
ли една бюлетина е недей-
ствителна, или не и тази стро-
гост, съчетана със сложнос-
тта на бюлетините, както и с 
техния брой за различен вид 
избори, създават предпос-
тавки за значителния брой 
недействителни бюлетини, 
основно в най-тежките избо-
ри - местните. Необходими са 
мерки и в тази посока.

- Има ли и други аспекти 
в изборния процес, които 
следва да бъдат промене-
ни?

- Мое лично мнение е, че 
един от проблемите в Избор-
ния кодекс е текстът: „Гласу-
ването е задължително!“ и 
неизбежната, свързана с не-
го категория гласове „Не под-
крепям никого!“. Тези гласо-
ве нямат никакво значение и 
само затрудняват отчитането 
на резултатите. Те изкустве-
но увеличават избирателната 
активност, в закона се трети-
рат като действителни, но при 
броенето се отчитат недей-
ствителни. Вижте как една 
необмислена норма, макар и 
въведена с добри намерения, 
води след себе си други поро-
ци, които се отразяват върху 
качеството на изборния про-
цес и в края ние получаваме 
един продукт с влошено ка-
чество, като се чудим как да 
го оправим.

Изборните правила...
Продължение от стр. 11
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АрхиВ
Съкровищницата на бургаската 
памет отбелязва годишнина 

„Черноморски фар“

През седмицата се навършиха 
25 години от големия пожар в би-
вшата дискотека „Диана“, която 
се намираше на втория етаж на 
Културния дом на НХК. Сега там 
се помещава залата на Общин-
ски съвет - Бургас.

Него ден е имало детска дис-
котека с 400 тийнейджъри. Други 
очевидци разказват, че в 20,05 ч. 
започва да излиза дим и лумват 
пламъци изведнъж в залата. 
Дисководещият изкрещява на 

микрофона: "Пожар! Всички вън!" 
Но изходът е само един. Паникьо-
сана тълпа деца на възраст 12-17 
год. се втурват по стълбите, пери-
лата рухват. Ужасени деца тъпчат 
по телата на приятелите си или 
скачат през прозорците на втория 
етаж. „Пожарните коли и линейки-
те се отзоваха много бързо. Резул-
татът - много обгазени, други със 
счупени крайници и смазани от 
тълпата. Не знам какво е станало 
с момичетата с черепно-мозъчни 
травми, с премазани гърди. Цял 
Бургас тогава се молеше за здра-
вето на тези деца. Все пак жертви 
нямаше! - спомня си библиогра-
фът Соня Кехлибарева. - Щетите 
на сградата бяха огромни. Не й 
беше мястото на тази дискотека 
там. Масово в Бургас по това 
време обществени сгради се пре-
връщаха в барове, дискотеки, мо-
лове, бинго зали.“

400 деца оцеляват по чудо  
в горящата дискотека „Диана“

„Черноморски фар“

Отбелязваме годината, в която Ар-
хивът чества своята 70-годишнина 
след издаването на ПМС 344 от 18 
април 1952 г., с което се създават 
първите 12 архива в страната, сред 
които и Държавен архив – Бургас. 
Отбелязваме 70 години традиции и 
успехи в съхранението на безценни-
те свидетелства на времето за Бур-
гас и региона. 

Факт е изложбата „Поглед към ар-
хивната съкровищница”, посветена 
на годишнината и в партньорство с 
верния ни приятел Община Бургас, с 
която ви представяме ценни доку-
менти, съхранени в архива в Бургас. 
Надяваме се да ви пренесем в мина-
лите дни и да предизвикаме интере-
са ви. Ако се чудите къде можете да 
я видите, тя е в сърцето на Бургас, 
на ул. „Александровска“. Идете и на-
дникнете в Бургаската архивна съ-
кровищница, а после споделете с 
нас, канят работещите в Архива.

Ето как е отразено на страниците на "Черно-
морски фар" тогава:

Михаил Хаджиянев и областният управител проф. Мария Нейкова преди из-
борите през 2021 година

По населени места партийни функционери, както 
и представители на РИК-Бургас обучаваха въз-
растните хора
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В последния кръг от есенния дял на пър-
венството в елитната републиканска хан-
дбална група, отборът на „Фрегата” постиг-
на важна победа с 32:30 над “Добруджа” - 
Добрич.

Успехът не дойде никак лесно, като поч-
ти през целия мач домакините водеха в ре-
зултата, но от своя страна гостите не поз-
воляваха разликата да набъбне. Резулта-
тът от 17:17 на полувремето дойде, след 
като „Фрегата“ поведе с 13:8, но грешки в 
защита и прибързани решения на някои от 
състезателите позволиха на гостите да из-

равнят почти със сирената.
През второто полувреме картината бе 

идентична. Отново домакините се откъс-
ваха с 2-3 попадения, но гостите отвръща-
ха на предизвикателството. В крайна смет-
ка „Фрегата“ натрупа преднина от 4 гола 
няколко минути преди края и успя да из-
воюва победа, която им отреди четвърто 
място във временното класиране.

До края на годината бургазлии ще изи-
граят отложен мач срещу “Осъм” - Ловеч 
на 10 декември, от 17.00 ч., в спортна зала 
“Никола Станчев”.

Хандбалният „Фрегата“ 
надви „Добруджа“

Чф

ВОЛЕЙБОЛ

Бургаските отбори с категорични победи
„Черноморски фар“

В о л е й б о л и с т и т е 
на“Нефтохимик 2010“ (Бур-
гас) записаха втора поред-
на и общо трета победа в 
efbet Супер Волей. Водени-
ят от Атанас Петров тим на-
дигра „Славия“ с 3:0 (25:14, 
25:18, 25:17) в среща от сед-
ми кръг на първенството, 
изиграна в морския град. 

„Нефтохимик“ е на шес-
тата позиция с 11 точки (3 
победи, 4 загуби), "белите" 
са 11-и с 2 точки (1 победа, 
6 загуби). 

Двубоят бе първи във въ-
трешния шампионат за тре-
ньора Атанас Петров, оз-
наменуван с категоричен 
успех. 

В този мач дебют за ви-
цешампионите направи и 
централният блокировач 
Красимир Георгиев, който 
се завръща на терена след 
контузия. 

Волейболистите на Ата-
нас Петров доминираха из-
цяло в първата част, като 

не допуснаха особена съ-
протива от гостите. Така 
бургазлии поведоха лесно 
в срещата.  

Във втория гейм "белите" 
взеха преднина, но дома-
кините бързо обърнаха не-
щата в своя полза. Въпре-
ки това двата тима остана-
ха близо един до друг в 
следващите минути, а впо-
следствие играха равнос-
тойно. След десетата точ-
ка „Нефтохимик“ се откъс-
на и не допусна да бъде 
преодолян. 

Вицешампионите имаха 
пълна доминация и в тре-
тата част, където бяха пъ-
лен хегемон. В ключовите 
моменти „Славия“ успя да 
скъси част от дистанцията, 
но не се случи нищо пове-
че. 

Най-резултатен бе Матей 
Михайлович със 17 точки (2 
аса),  Аксел Трухчев завър-
ши с 15 точки (1 блокада). 
Георги Петров приключи с 
12 точки и бе отличен за 
MVP. За съперника Апос-

тол Боянов приключи с 10 
точки (1 блокада). 

Волейболистите на“Дея 
спорт“ (Бургас) записаха 
трета победа в efbet Супер 
Волей. Воденият от Вен-
цислав Симеонов тим на-
дигра като гост „Марек 
Юнион-Ивкони“ (Дупница) 
с 3:0 (25:14, 25:20, 25:14) в 
мач от седми кръг, изигран 
в Дупница.

Бургазлии са шести в 
таблицата с 10 точки (3 по-
беди, 4 загуби), момчетата 
на Найден Найденов са де-
сети с 3 точки (1 победа, 6 
загуби). 

Гостите от морския град 
бяха повече от категорич-
ни в първата част и зако-
номерно поведоха в мача. 
Във втория гейм двата от-
бора бяха равностойни до 
шестата точка, след което 
„Дея“ се откъсна и не до-
пусна проблеми. 

В третата част доминаци-
ята на бургаските волейбо-
листи бе пълна и те запи-
саха успеха за малко пове-

че от час. 
За най-полезен състеза-

тел бе отличен Николай 
Учиков, който бе и най-ре-
зултатен с 14 точки (1 бло-

када). По 10 точки записа-
ха Стефан Чавдаров (3 аса, 
3 блокади) и Самуил Въл-
чинов (2 аса). За съперни-
ка Любчо Янков се отчете 

с 9 точки (3 блокади).  
В събота „Дея спорт“ по-

среща ЦСКА, а в неделя 
„Нефтохимик“ ще се изпра-
ви срещу „Марек“.

Волейболният клуб 
„Бургос Волей“ е отпра-
вил искане за финансова 
подкрепа от Община Бур-
гас, която да се ползва за 
детско-юношеската шко-
ла на клуба. Общинските 
съветници Мария Табако-
ва и Костадин Андонов са 
внесли писмо с молба за 
финансиране на волей-
болния клуб. 

„Школата е създадена 
на 20.10.2020 г. и включва 
лицензирани и сертифи-
цирани треньори по во-
лейбол. В нея тренират 
над 50 деца – момичета и 
момчета на възраст 9-12 
години (3, 4 и 5 клас), ка-
то на този етап има сфор-

мирани 2 отбора. Въпре-
ки по-малката си възраст 
спрямо други отбори, де-
цата успешно се състеза-
ват на регионални турни-
ри и показват отлични ре-
зултати с класиране на 
призови места. Целта на 
ДЮШ „Бургос Волей“ е 
изграждане на амбициоз-
ни, всеотдайни и дисцип-
линирани състезатели, с 
успешна реализация в 
професионални мъжки и 
женски отбори в бъдеще. 
За да постигнат поставе-
ните си цели, те имат нуж-
да от финансова подкре-
па за закупуване на 
спортна екипировка, тре-
нировъчни пособия и под-

готовка за новия сезон“, 
посочва в докладната за-
писка ресорният замест-
ник-кмет Диана Савате-
ва.

Потенциалната финан-
сова подкрепа, която мо-
же да бъде осигурена по 
искането, за сметка на не-
усвоеното финансиране 
от бюджета за спорт по т.2 
на Приложение №13.4. 
„Субсидиране на други 
дейности в спорта“ е в 
размер на 2000 лева, обяс-
нява в докладната ресор-
ният заместник-кмет.

Общински съвет - Бур-
гас ще гласува по искане-
то на сесията през ноем-
ври. 

„Дея спорт“ и „Нефтохимик“ се наложиха 
с по 3:0 срещу „Марек“ и „Славия“

„Бургос Волей“ иска 
пари от Общината за 

развитието на школата

„Дея спорт“

„Нефтохимик“

Георги рУСинОВ

Рууни пристигна на 
„Арена Созопол“. В съ-
блекалните на професио-
налния футболен клуб от 
Втора лига фланелката с 
името Рууни ще слага не 
известният английски 
футболист, който вече е 
треньор, а съименикът му 
от Нигерия – Джоб Рууни 
Окпаначи. Това съобщи-
ха от клуба на официал-
ната си фейсбук страни-
ца.

„Нападателят идва от 
ФК „Джигитал Фуут“ и е 
на 21 години. Небесноси-
ните го приветстват и му 
пожелават да е здрав, за 
да радва феновете от 
„Арена Созопол“. Спорт-
ното ръководство на от-
бора ще направи всичко 
възможно в предстояща-
та селекция да вдигне 
класата на отбора и да 
постигне резултатите, ко-

ито са необходими за за-
пазване на мястото си 
във Втора Лига! Само 
„Созопол“, написаха от 
клуба.

Морският клуб изпитва 
трудности през този се-
зон и със сигурност ще се 
надява нигерийският на-
падател да помогне с иг-
рата си за излизане от 
зоната на изпадащите. 
„Созопол“ е на последно-
то 18-о място във втория 
футболен ешелон с 13 
точки – на 6 от „Янтра“, 
които са над чертата. 

В момента отборите са 
в зимна пауза, която съв-
падна със Световното 
първенство в Катар. Ру-
уни ще има шанса да 
блесне в официален мач 
чак на 11 февруари дого-
дина, когато „небесноси-
ните“ ще имат тежко гос-
туване на „Спартак“ в 
Плевен.

„Созопол“ привлече РууниФУтБОЛ
СЪОБЩЕНИЕ

До заинтересованите лица и общественост
Съгласно изискванията на чл. 4, ал. 2 на Наредбата за условията и 

реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда
„БАЗИС“ ООД, уведомява всички заинтересовани лица, че има 

следното инвестиционно намерение, ,,Изработване на проект за 
изменение на ПУП-ПРЗ за ПИ 48619.4.604, по КК на м. „Арапя", гр. 
Царево, Общ. Царево“.

Писмени възражения и предложения от заинтересованите лица 
могат да се изпратят в 14-дневен срок от обявяване на съобщени-
ето на следните адреси:

Община Царево, гр. Царево, ул. „Хан Аспарух“ №36
РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, ул. „Перущица“ №67, ет. 3

П О К А Н А
ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА ИЗВЪНРЕДНО ОБЩО СЪБРАНИЕ НА

ЗЕМЕДЕЛСКА ПРОИЗВОДСТВЕНА КООПЕРАЦИЯ „КАБЛЕШКОВО“
ГР.КАБЛЕШКОВО

На основание чл. 21, ал.1, т.2 от Устава на кооперацията и съ-
гласно решение на управителния съвет от 22.11.2022 г., се свик-
ва извънредно общо събрание на ЗПК „КАБЛЕШКОВО“ на 10.12.2022 
г. (събота)  от 8.30 часа в административната  сграда на коопера-
цията с адрес: гр.Каблешково, ул. „Климент Охридски „ № 7, при 
следния дневен ред: 

1. Избор на нов председател на кооперацията;
2. Избор на нов член на управителния съвет за попълване на 

състава му .
3. Разни;
При липса на кворум събранието ще се проведе един час по - 

късно при същия дневен ред независимо от присъстващите , на ос-
нование чл.17, ал.2 от ЗК.

ОТ УПРАВИТЕЛНИЯ СЪВЕТ 
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СЪОБЩЕНИЕ

Инвеститорът Михаил Максимов Иванов съобщава на гражда-
ните, че има следното инвестиционно намерение: 

Изграждане на "Жилищна сграда" в УПИ № 61145.501-783 по 
ЗРП на с. Равнец. Твърдите битови отпадъци ще се включат в сис-
темата за събиране и обезвреждане на община Бургас, а битово-
фекалните води - в изгребна яма.

СЪОБЩЕНИЕ

„Комплексен онкологичен център – Бургас” ЕООД, с адрес на 
управление гр.Бургас, бул.”Демокрация” № 86, ЕИК 000053191,

Тел.за информация – 056 866 404

На основание чл.61, от Наредбата за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общински имоти и вещи, във връзка с 

упражняване правомощията на Управителя по чл.13, т.6 от Наредбата 
за условията и реда за  упражняване правата на собственост в 

търговски дружества, участието в граждански дружества и 
сключването на договори за съвместна дейност от Община Бургас, 

ОБЯВЯВА:

1. Провеждане на публичен търг с тайно наддаване, за отда-
ване под наем на 2(два) кв.м. от сградния фонд на „Комплексен 
онкологичен център - Бургас” ЕООД, намиращи се на адрес: 
гр.Бургас, ул. ”Доц.д-р Константин Кънчев”, от които 1(един)кв.м. 
на партерен етаж в сградата на Диагностично-консултативен блок 
с хоспис на КОЦ-Бургас и 1(един)кв.м. на партерен етаж в сграда-
та за Отделение по нуклеарна медицина и брахитерапия, предназ-
начени за поставяне и поддържане на ДВА ВЕНДИНГ АВТОМАТА ЗА 
ПРОДАЖБА НА ТОПЛИ НАПИТКИ. 

Срок на наемните отношения – 24(двадесет и четири) месеца.
2. Начална тръжна/месечна наемна цена – 150,00(сто и петде-

сет) лева за 1 кв.м. 
3. Търгът ще се проведе на 12.12.2022 г. от 13:00 часа на ад-

рес: гр.Бургас, бул.”Стефан Стамболов” № 73, Хирургичен корпус 
на МБАЛ-Бургас АД, етаж 7, стая № 5.

4. Депозит за участие в търга – 450(четиристотин и петдесет) ле-
ва за 1 кв.м. Депозитът се внася в касата на „КОЦ-Бургас” ЕООД или 
по банкова сметка на дружеството, с основание за плащане: „Де-
позит за участие в публичен търг с тайно наддаване за ... кв.м.”. 

5. Цена на тръжните книжа – 10,00 (десет) лева. 
Заплащането се извършва в касата на „КОЦ-Бургас” ЕООД, на 

адрес: гр.Бургас, бул.”Стефан Стамболов” № 73, в Хирургичен кор-
пус на МБАЛ-Бургас АД, етаж 7, стая №1, всеки работен ден от 
08:30 до 15:00 часа до 06.12.2022 г., или по банков път по бан-
кова сметка на дружеството, в Банка ДСК ЕАД, по IBAN:  
BG05STSA93001526843535; BIC: STSA BGSF, с основание за пла-
щане: „Тръжни книжа за публичен търг с тайно наддаване”. 

Получават се на същия адрес, в стая № 3, с представен доку-
мент за извършеното плащане.

6. Oглед на определената за отдаване под наем площ се извърш-
ва след закупуване на тръжни книжа, до 08.12.2022 г., в часове, 
определени след предварителна заявка – тел. 0889 74 33 70.

7. Подаване на заявленията за участие в търга – на адрес: 
гр.Бургас, бул.”Стефан Стамболов” № 73, в Хирургичен корпус на 
МБАЛ-Бургас АД, етаж 7, стая № 3, всеки работен ден от 07:30 до 
15:30 часа, в срок до 09.12.2022 г. 

8. Стъпка на наддаване – 15,00 (петнадесет) лева.

УПРАВИТЕЛ: /П/
Проф.д-р Христо Бозов

Съставила Силвия Йочева



1525-28 НОЕМВРИ 2022

Чф
СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, ал.1 от 
ПОДОСКВОА на Община Бургас свиквам ЧЕТИРИДЕСЕТ И ЧЕТ-
ВЪРТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет – Бургас на 
29.11.2022 година  (вторник) от 9:00 часа, с продължение на 
30.11.2022 година (сряда) от 09:00 часа при неизчерпване на 
дневния ред, в заседателната зала, находяща се в „Културен 
дом на нефтохимика”, ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД
1. ОбС 08-00-13370 Докладна записка от Георги Драка-

лиев и Николай Стоянов – общински съветници от ПП ВМРО 
– Българско национално движение, относно: Наредба за до-
пълнение на Наредбата за опазване на обществения ред на те-
риторията на Община Бургас

2. ОбС 08-00-13453 Докладна записка от Димитър Нико-
лов – кмет на Община Бургас, относно: Приемане на Про-
грама за управление на отпадъците на Община Бургас за пе-
риода 2021 – 2028 г. 

3. ОбС 08-00-13462 Докладна записка от Димитър Нико-
лов – кмет на Община Бургас, относно: Поемане на дълг по 
реда на Закона за общинския дълг от Европейска инвестици-
онна банка за финансиране и рефинансиране на разходи по 
проект: „Създаване на Многопрофилна болница за активно ле-
чение на детски болести „Света Анастасия“ Бургас“

4.  ОбС 08-00-13426 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Предприемане на 
мерки за подпомагане на таксиметровия бранш, във връзка с 
икономическата обстановка в страната 

5. ОбС 08-00-13454 Докладна записка от Димитър Нико-
лов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидатстване на 
Община Бургас с предложения за изпълнение на инвестиции 
по процедура чрез подбор BG-RRP-1.007 „Модернизация на 
образователната среда“ по Национален план за възстановя-
ване и устойчивост на Република България с финансиране по 
линия на Механизма за възстановяване и устойчивост  (Ос-
новно училище „Антон Страшимиров“; Основно училище „Ге-
орги Бенковски“; Детска градина „Вълшебство“; Детска гради-
на „Ален Мак“, кв. Сарафово)

6. ОбС 08-00-13455 Докладна записка от Димитър Нико-
лов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидатстване на 
Община Бургас с предложения за изпълнение на инвестиции 
по процедура чрез подбор BG-RRP-1.007 „Модернизация на 
образователната среда“ по Национален план за възстановя-
ване и устойчивост на Република България с финансиране по 
линия на Механизма за възстановяване и устойчивост (Англий-
ска езикова гимназия „Гео Милев“; Основно училище „Климент 
Охридски“; Основно училище „Васил Априлов“) 

7. ОбС 08-00-13456 Докладна записка от Димитър Нико-
лов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидатстване на 
Община Бургас с предложение за изпълнение на инвестиция 
по компонент 1: Образование и умения, инвестиция 2: „Мо-
дернизация на образователната среда“ по Национален план 
за възстановяване и устойчивост на Република България с фи-
нансиране по линия на Механизма за възстановяване и устой-
чивост (Основно училище „Христо Ботев“, кв. Сарафово)

8. ОбС 08-00-13457 Докладна записка от Димитър Нико-
лов – кмет на Община Бургас, относно: Даване на съгласие 
Община Бургас да участва като водещ партньор в проект „Гра-
дове, захранвани от слънцето. Да отключим слънчевия потен-
циал на Бургас и София. (Слънчеви градове), финансиран от 
Европейската инициатива за климата (EUKI) и подпише парт-
ньорско споразумение със Столична Община и Българска со-
ларна асоциация, партньори по проекта  

9. ОбС 08-00-13425 Докладна записка от Димитър Нико-
лов – кмет на Община Бургас, относно: Даване на съгласие 
за кандидатстване с проектно предложение „Укрепване  капа-
цитета на Община Бургас при предоставяне на социални услу-
ги“ по процедура BG05SFPR002-2.002 „Укрепване на общин-
ския капацитет“ по Програма „Развитие на човешките ресур-
си“ 2021 – 2027 г. 

10. ОбС 08-00-13451 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Даване съгласие 
за издаване на запис на заповед в полза на Държавен фонд 
„Земеделие“ – Разплащателна агенция  като обезпечение, га-
рантиращо пълният размер на авансово плащане по проект: 
„Изпълнение на стратегия за водено от общностите местно 
развитие на МИРГ Бургас – Камено“, ДБФП № МДР-ИП-01-
86/20.07.2018 г., финансиран по Програма за морско дело и 
рибарство 2014 – 2020 г., процедура BG14MFOP001-4.002 
„Изпълнение на стратегиите за водено от общностите местно 
развитие“ 

11. ОбС 08-00-13452 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Упълномощаване 
Кмета на Община Бургас за издаване на запис на заповед в 
полза на Държавен фонд „Земеделие“ – Разплащателна аген-
ция като обезпечение, гарантиращо пълния размер на авансо-
во плащане по проект № BG14MFOP001-1.019-0003 „Изграж-
дане на защитена лодкостоянка, разположена югоизточно от 
УПИ I, кв. 30 (ПИ с идентификатор 07079.20.470) по плана на 
м. „Ъгъла“, землище кв. „Сарафово“, гр. Бургас в границите на 
ПИ с идентификатор 07079.1.1474 по КК на гр. Бургас и в при-
лежащата му акватория на Черно море“, по процедура за пре-
доставяне на безвъзмездна финансова помощ № BG14MFOP001-
1.019 „Рибарски пристанища, кейове за разтоварване, рибни 
борси и лодкостоянки“, мярка 1.8. „Рибарски пристанища, ке-
йове за разтоварване, рибни борси и лодкостоянки” на Про-
грамата за морско дело и рибарство 2014 – 2020 г. (ПМДР), 
подкрепена от Европейския фонд за морско дело и рибар-
ство

12. ОбС 08-00-13461 Докладна записка от инж. Чанка 
Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции и реги-
онално развитие“, относно: 1. Одобряване на актуализира-
на план-схема за разполагане на преместваемите обекти по 
чл.56 от ЗУТ в „Приморски парк“, гр. Бургас; 2. Одобряване 
на актуализирана план-схема за разполагане на премества-
емите обекти по чл.56 от ЗУТ в УПИ II-431, отреден – „за об-
щински парк“, кв.56 по плана на ж.к. „Славейков“, гр. Бур-
гас

13. ОбС 08-00-13463 Докладна записка от инж. Чанка Ко-
ралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции и регионал-
но развитие“, относно: 1. Даване на предварително съгла-
сие на основание чл. 29, ал. 1 от ЗОЗЗ за изработване на Под-
робен устройствен план – Парцеларен план (ПУП – ПП) за ут-
върждаване на трасе на техническата инфраструктура за за-
хранващ ел. кабел за обслужване на имоти в кадастрални ра-
йони 10, 11 и 24 по КК на с. Маринка, Община Бургас, преми-
наващо през ПИ с идентификатор 47202.24.10 по КК на с. Ма-
ринка – общинска частна собственост, вид територия „земе-
делска“, с начин на трайно ползване „за селскостопански, гор-
ски, ведомствен път“; 2. Даване на предварително съгласие на 
основание чл. 25, ал. 3 и ал. 5 от ЗСПЗЗ за изработване на 
ПУП-ПП за утвърждаване на трасе на техническата инфраструк-
тура за захранващ ел. кабел за обслужване на имоти в кадас-
трални райони 10, 11 и 24 по КК на с. Маринка, Община Бур-
гас, преминаващо през ПИ с идентификатор 47202.24.4 по КК 
на с. Маринка – общинска собственост, вид територия „земе-
делска“, с начин на трайно ползване „пасище“; 3. Одобрява-
не на ПУП-ПП за утвърждаване на трасе на техническата ин-
фраструктура за захранващ ел. кабел за обслужване на имо-
ти в кадастрални райони 10, 11 и 24 по КК на с. Маринка, Об-
щина Бургас 

14. ОбС 08-00-13464 Докладна записка от инж. Чанка 
Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции и ре-
гионално развитие“, относно: 1. Даване на предварител-
но съгласие на основание чл. 29, ал. 1 от ЗОЗЗ за изработ-
ване на Подробен устройствен план – План за улична регу-
лация (ПУП – ПУР) за трасе на локално пътно платно в дяс-
но на път I-6, като продължение на съществуващо такова, 
и включването му в главен път I-6 с изход при км.464+725, 
за обслужване на УПИ XV-2582, ПИ с идентификатор 
07079.3.2582 (бивш ПИ с идентификатор 07079.3.1312) по 
КК на гр. Бургас, в местност „Черния бряст“ по КВС на зем-
лището на гр. Бургас, преминаващо през ПИ с идентифика-
тори 07079.3.2809 и 07079.3.2767  по КК на гр. Бургас – 
общинска публична собственост; 2. Одобряване на ПУП-
ПУР за трасе на локално пътно платно в дясно на път I-6, 
като продължение на съществуващо такова, и включването 
му в главен път I-6 с изход при км.464+725, за обслужва-
не на УПИ XV-2582, ПИ с идентификатор 07079.3.2582 (би-
вш ПИ с идентификатор 07079.3.1312) по КК на гр. Бургас, 
в местност „Черния бряст“ по КВС на землището на гр. Бур-
гас

15. ОбС 08-00-13491 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: 1. Даване на пред-
варително съгласие на основание чл. 29, ал. 1 от ЗОЗЗ за из-
работване на Подробен устройствен план – План за улична ре-
гулация (ПУП-ПУР) за утвърждаване на трасе на нова обслуж-
ваща улица за осигуряване на транспортен достъп до позем-
лени имоти в устройствена зона 07079/11, съгласно действащ 
ОУП на гр. Бургас, преминаващо през ПИ с идентификатор 
07079.2.23 по КК на гр. Бургас – общинска публична собстве-
ност; 2. ПУП-ПУР за утвърждаване на трасе на нова обслуж-
ваща улица за осигуряване на транспортен достъп до позем-
лени имоти в устройствена зона 07079/11, съгласно действащ 
ОУП на гр. Бургас  

16. ОбС 08-00-13467 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Учредяване пра-
во на строеж на „Комплексен онкологичен център – Бургас” 
ЕООД, за изграждане на нов трафопост – тип БКТП в общин-
ски недвижим имот, представляващ УПИ I в кв. 135б по ПУП-
ПРЗ на ЦГЧ, гр. Бургас, съответен на ПИ с идентификатор 
07079.608.319 по КККР на гр. Бургас

17. ОбС 08-00-13430 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба на об-
щинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.к. „Лазур”, блок 
№54, вх. 3, ет. 5, ап. 13 (десен), на наемател, настанен по ад-
министративен ред

18. ОбС 08-00-13431 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба на об-
щинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.р. Меден рудник, 
блок № 10(410), вход А(1), етаж 1, апартамент № 1 – ляв, на 
наемател, настанен по административен ред 

19. ОбС 08-00-13432 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба на об-
щинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.р. Меден рудник, 
блок №53, вход В(3), етаж 7, апартамент № 69, на наемател, 
настанен по административен ред 

20. ОбС 08-00-13433 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба на об-
щинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.р. Меден рудник, 
блок №41, вход Г(4), етаж 7, апартамент № 88, на наемател, 
настанен по административен ред 

21. ОбС 08-00-13434 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба на об-
щинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ул. „Александров-
ска“ №58, ет. 4 (3-ти жилищен), ап. 5, на наемател, настанен 
по административен ред 

22. ОбС 08-00-13435 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба на об-
щинско жилище, находящо се в гр. Бургас,  ж.к. „Братя Мила-
динови“, блок 57, вход 11, етаж 8, апартамент 25, на наема-
тел, настанен по административен ред 

23. ОбС 08-00-13446 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба на зе-
мя – частна общинска собственост, представляваща ПИ с иден-
тификатор 32425.28.5 по КККР на с. Изворище, целият с площ 
1000 кв. метра, по реда на чл. 35, ал. 3 от Закона за общин-
ската собственост

24. ОбС 08-00-13436 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физическо лице в УПИ 
ХIV в квартал 14 по ПУП-ПРЗ на кв. Сарафово, гр. Бургас, чрез 
продажба частта на общината 

25. ОбС 08-00-13437 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост, чрез продажба на общинска идеална част от 
недвижим имот – УПИ III, кв. 8 по плана на ж.р. Меден рудник, 
гр. Бургас

26. ОбС 08-00-13438 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост чрез продажба на общинска идеална част от 
недвижим имот – УПИ ХХII-1624 в кв. 107 по плана на ж.р. Ме-
ден рудник, гр. Бургас

27. ОбС 08-00-13439 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физическо лице чрез 
продажба на общинските 54/1306 кв. м. ид. ч. от УПИ ХI-73 в 
кв.14, целият с площ 1306 кв. м по ПУП-ПРЗ на с. Брястовец, 
Община Бургас

28. ОбС 08-00-13440 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физическо лице чрез 
продажба на общинските 34/934 кв. м. ид. ч. от УПИ IV-76 в 
кв.29, целият с площ 934 кв. м по ПУП-ПРЗ на с. Брястовец, 
Община Бургас

29. ОбС 08-00-13441 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост чрез продажба на общинска идеална част от 
недвижим имот – УПИ IX-348 в кв. 31 по плана на кв. Лозово, 
гр. Бургас 

30. ОбС 08-00-13442 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физическо лице, чрез 
продажба на 32/1063 кв.м ид. ч. от УПИ VIII-333,334 в кв.15, 
целият с площ 1063 кв.м по плана на в.з. „Минерални бани“,  
гр. Бургас – частна общинска собственост

31. ОбС 08-00-13445 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физическо лице, чрез 
продажба общинска идеална част от поземлен имот с иденти-
фикатор 07079.17.1330 по КККР на гр. Бургас, находящ се в 
м. „Старите лозя“, земл. кв. Рудник, гр. Бургас, по реда на чл. 
36, ал. 1, т. 2 от ЗОС

32.  ОбС 08-00-13447 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физически лица в не-
движим имот, представляващ УПИ I-62 в кв. 7 по плана на в.з. 
Росенец, землище кв. Крайморие, гр. Бургас, съответен на ПИ 
с идентификатор 07079.832.62 по одобрените КККР на гр. Бур-
гас, чрез продажба на общинската идеална част от имота 

33. ОбС 08-00-13448 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физически лица в не-
движим имот, представляващ УПИ I-21 в кв. 4а по плана на 
в.з. Росенец, землище кв. Крайморие, гр. Бургас, съответен на 
ПИ с идентификатор 07079.832.21 по одобрените КККР на гр. 
Бургас, чрез продажба на общинската идеална част от имота 

34. ОбС 08-00-13477 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост в УПИ XXV-1877 в кв. 151 по действащия ПУП 
– ПРЗ на кв. Черно море – кв. Рудник, гр. Бургас, съответен на 
ПИ с идентификатор 07079.712.3043 по КККР на гр. Бургас, 
чрез продажба на общинската идеална част в имота 

35. ОбС 08-00-13478 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост в УПИ XI в кв. 142 по действащия ПУП – ПРЗ 
на кв. Черно море – кв. Рудник, гр. Бургас, съответен на ПИ с 
идентификатор 07079.712.1586 по КККР на гр. Бургас, чрез 
продажба на общинската идеална част в имота 

36. ОбС 08-00-13480 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физическо лице в УПИ 
ХVI-210, кв. 29 по ПУП – ПРЗ на с. Извор, община Бургас, съ-
ответен на ПИ с идентификатор 32367.501.502 по КККР на с. 
Извор, чрез продажба на общинските 110/389 кв.м идеални 
части от имота 

37. ОбС 08-00-13481 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост между Община Бургас и физическо лице, чрез 
продажба на 5/701 кв.м ид. ч. от УПИ ХIII-1134 в кв. 79, цели-
ят с площ 701 кв.м по плана на кв. Банево, гр. Бургас – част-
на общинска собственост

38. ОбС 08-00-13468 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратяване на 
съсобственост в УПИ XIII-1449 в кв. 98 по действащия ПУП – 
ПРЗ на кв. Черно море – кв. Рудник, гр. Бургас, съответен на 
ПИ с идентификатор 07079.712.1449 по КККР на гр. Бургас, 
чрез продажба на общинската идеална част в имота

39.  ОбС 08-00-13472 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Даване на съгла-
сие за разпределяне реалното ползване на съсобствен недви-
жим имот

40. ОбС 08-00-13427 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Даване на съгла-
сие за предоставяне под наем на проектираните в плана за зе-
меразделяне общински полски пътища, включени в масивите 
за ползване за стопанската 2022/2023 г. и определяне на це-
на за ползването им

41. ОбС 08-00-13443 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване под на-
ем на самостоятелен обект, находящ се в кв.11 „А“, по плана 
на ж.к. „Бр. Миладинови“, зад бл.117, между ул. „Камчия“ и 
ул. „Места“, гр. Бургас – общинска собственост, за срок от 5 
(пет) години, чрез провеждане на публичен търг с тайно над-
даване

42. ОбС 08-00-13444 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване под на-
ем на нежилищни имоти – частна общинска собственост на 
юридическо лице с нестопанска цел за осъществяване на об-
щественополезна дейност – „Общински съюз на пенсионери-
те Бургас“

43. ОбС 08-00-13469 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване под на-
ем на обособен обект – частна общинска собственост на юри-
дическо лице с нестопанска цел за осъществяване на обще-
ственополезна дейност – Сдружение „Пенсионерски клуб „Св. 
Николай Чудотворец" 

44. ОбС 08-00-13470 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване под на-
ем на обособен обект – частна общинска собственост на юри-
дическо лице с нестопанска цел за осъществяване на обще-
ственополезна дейност – „Българска асоциация на пенсионе-
рите – Обединени – Бургас“ 

45. ОбС 08-00-13471 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване под на-
ем на нежилищни обекти – общинска собственост на юриди-
ческо лице с нестопанска цел, осъществяващо дейност в об-
ществена полза – Сдружение „Съюз на пенсионерите – 2004 
– Бургас“ 

46. ОбС 08-00-13475 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване под на-
ем на нежилищен имот – частна общинска собственост, пред-
ставляващ самостоятелен обект в сграда с идентификатор 
07079.608.16.1.107 в КККР на гр. Бургас, находящ се в гр. 
Бургас, ул. „Странджа планина“ №17 (ЖСК „Български воин“), 
на юридическо лице с нестопанска цел за осъществяване на 
общественополезна дейност – СНЦ „Сдружение за демокра-
тично образование – ФАР“ 

47. ОбС 08-00-13476 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване под на-
ем на помещения в имот – публична общинска собственост, 
находящи се в сградата на Кметството на кв. Рудник, гр. Бур-
гас, представляваща сграда с идентификатор 07079.711.3516.1 
по КККР на гр. Бургас по реда на чл. 30, ал. 1, т. 1 от Закона 
за електронните съобщителни мрежи и физическа инфраструк-
тура за срок от 10 (десет) години

48. ОбС 08-00-13466 Докладна записка от Малина Яна-
киева – управител на „Дентален център I – Бургас“ ЕООД, 
относно: Приемане на решение за отдаване под наем срещу 
заплащане на шест броя работни помещения и един санита-
рен възел, находящи се на първи етаж в сградата, собственост 
на „Дентален център  I – Бургас“ ЕООД, на Регионална здрав-
на инспекция – Бургас за временно ползване като база на от-
дел ,,Радиационен контрол“ към Дирекция ,,Обществено здра-
ве“  

49. ОбС 08-00-13458 Докладна записка от Весна Балти-
на – зам.-кмет „Стратегическо развитие и екология, диги-
тализация и адаптация към промените на климата“, от-
носно: Продажба, чрез публичен търг с явно наддаване на дви-
жима вещ, собственост на Община Бургас

50. ОбС 08-00-13465 Докладна записка от Йорданка Ана-
ниева – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, социал-
ни дейности и младежки политики“ на Община Бургас, от-
носно: Вземане на решение за предоставяне в управление на 
Обединено училище „Св. Климент Охридски“ – гр. Бургас, кв. 

Рудник на движима вещ, общинска собственост – моторно 
превозно средство, за осъществяване на безплатни превози 
на ученици

51. ОбС 08-00-13402 Отчет от проф. д-р Севдалина Тур-
манова – председател на Общински съвет – Бургас, относ-
но: Дейността на Общински съвет – Бургас и неговите коми-
сии за периода от 01.05.2022 г. до 31.10.2022 г.

52. ОбС 08-00-13407 Докладна записка от проф. д-р Се-
вдалина Турманова – председател на Общински съвет – 
Бургас, относно: Даване на съгласие за учредяване на дого-
ворна ипотека в полза на търговска банка (финансова инсти-
туция) за имоти с идентификатори 07079.605.384 и 
07079.605.383 по КККР на гр. Бургас, собственост на „Бул-
пласт БГ 1“ ЕООД 

53. ОбС 08-00-13408 Докладна записка от проф. д-р Се-
вдалина Турманова – председател на Общински съвет – 
Бургас, относно: Избор на членове на Комисия по чл.10, ал.1, 
т.2 от Правила за финансиране на юридически лица с несто-
панска цел, регистрирани за осъществяване на обществено-
полезна дейност, извършващи дейност в направления „Здра-
веопазване, социални дейности и младежки политики“ на те-
риторията на община Бургас

54. ОбС 08-00-13483 Докладна записка от Димитър Ни-
колов - кмет на Община Бургас, относно: Упълномощаване 
на представител на Община Бургас за участие в извънредно 
присъствено заседание на общото събрание на Асоциация по 
ВиК на обособената територия, обслужвана от „Водоснабдя-
ване и канализация“ ЕАД – Бургас и определяне на позицията 
и мандата по решенията, посочени в дневния ред 

55. ОбС 08-00-13412 Докладна записка от Диана Сава-
тева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, относно: Па-
рични премии към национални литературни награди на Общи-
на Бургас за 2022 г.

56. ОбС 08-00-13413 Докладна записка от Димитър Ни-
колов – кмет на Община Бургас, относно: Увеличаване ща-
та на ПФА „Странджа“

57. ОбС 08-00-13390 Докладна записка от Диана Сава-
тева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, относно: Да-
ване на съгласие за финансово подпомагане на детско-юно-
шеската школа към Волейболен клуб „Бургос Волей“ от бю-
джета за спорт

58. ОбС 08-00-13449 Докладна записка от Веселин Пре-
неров – председател на Постоянна комисия по култура и 
читалищна дейност, Георги Дракалиев  – председател на 
Постоянна комисия по общинска собственост, общински 
предприятия и дружества и Петър Статев – председател на 
Постоянна комисия по устройство на територията, относ-
но: Предложения за именуване на нови улици на територията 
на Община Бургас  

59. ОбС 08-00-13394 Докладна записка от Иван Геор-
гиев Гаврилов – зам.- председател на Комисията по чл. 
4 от Правилника за финансово подпомагане на процеду-
ри инвитро на лица, двойки и семейства с репродуктив-
ни проблеми, живущи на територията на Община Бургас, 
относно: Отпускане на средства за финансово подпомагане 
на процедури инвитро на лица, двойки и семейства с репро-
дуктивни проблеми, живущи на територията на Община Бур-
гас

60. ОбС 08-00-13391 Докладна записка от Костадин Ан-
донов – общински съветник от ДБГ, относно: Предвиждане 
на средства в Бюджет 2023 г. за изграждане на тротоари по 
цялата дължина на ул. „Ангел Димитров“ в квартал Сарафово

61. ОбС 08-00-13411 Докладна записка от Стоян Грозев 
и Манол Тодоров – общински съветници, относно: Обосо-
бяване на парцел за загробване на домашни любимци на те-
риторията на община Бургас

62. ОбС 08-00-13423 Докладна записка от Христо Пана-
йотов, Васил Иванов, Георги Георгиев, Георги Спасов, Живко 
Господинов, Мадлен Мутафян и Стоян Коларов – общински 
съветници от БСП, относно: Отделяне на средства за чест-
ване на 80-годишнината от рождението на проф. Стефан Да-
наилов

63. ОбС 08-00-13340 Питане от Живко Господинов  - об-
щински съветник от ПП БСП, относно: Липса на улично ос-
ветление на паркинг в к-с „Меден рудник“ на бл. 16, вх. от 1 
до 5

64. ОбС 08-00-13375 Питане от Живко Господинов и 
Мадлен Мутафян – общински съветници от ПП БСП, относ-
но: Констатиране на необходимост от предприемане на мерки 
по премахване на дървета в ж.к. „Меден рудник“, на паркин-
га пред бл. 19, вх.1  

65. ОбС 08-00-13378 Питане от д-р Георги Дракалиев – 
общински съветник от ПП ВМРО – Българско национално 
движение, относно: Премахване на съборените от ураган дър-
вета и клони на територията на община Бургас

66.  ОбС 08-00-13397 Питане от Мария Табакова – об-
щински съветник от ДБГ, относно: Решение на Общински съ-
вет – Бургас от 27.10.22 г. свързано с увеличението на възна-
граждението на кмета

67. ОбС 08-00-13398 Питане от Мария Табакова – общин-
ски съветник от ДБГ, относно: Увеличение на заплатите на 
служителите в администрацията на Община Бургас

68. ОбС 08-00-13410 Питане от Стоян Грозев и Манол То-
доров – общински съветници, относно: Сигнали от гражда-
ни за неприятни миризми

69. ОбС 08-00-13414 Питане от Костадин Андонов – об-
щински съветник от ДБГ, относно: Задължения по договор 
на фирма „Нелсън“

70. ОбС 08-00-13415 Питане от Костадин Андонов – об-
щински съветник от ДБГ, относно: Зала Арена – Бургас

71. ОбС 08-00-13420 Питане от Иван Иванов – общински 
съветник от ПП СЕК, относно: Цялостното състояние на ин-
фраструктурата на гр. Българово

72. ОбС 08-00-13421 Питане от Иван Иванов – общински 
съветник от ПП СЕК, относно: Извършване на оглед на със-
тоянието на пешеходните пътеки на територията на Община 
Бургас

73. ОбС 08-00-13428 Питане от д-р Георги Дракалиев и 
Николай Стоянов – общински съветници от ПП ВМРО – Бъл-
гарско национално движение, относно: Локациите, на кои-
то мобилната автоматична станция за измерване КАВ е рабо-
тила през периода 1 юни – 31 август 2022 г.

74. ОбС 08-00-13479 Питане от Стоян Грозев и Манол То-
доров – общински съветници, относно: Строителство в имот 
с кадастрален номер 07079.613.360

75. ОбС 08-00-13486 Питане от Иван Иванов  и Росен То-
пкаров - общински съветници от  ПП "Средна европейска 
класа", относно: Изграждане на детска болница в град Бур-
гас 

76. ОбС 08-00-13485 Питане от Иван Иванов  и Росен То-
пкаров - общински съветници от  ПП "Средна европейска 
класа", относно: Изграждане на детска болница в град Бур-
гас (КСС)

Проф. д-р СЕВДАЛИНА ТУРМАНОВА
Председател на Общински съвет - Бургас



Соня КЕХЛИБАРЕВА

Интересна изложба от Тур-
ция гостува в Бургас. Тя е де-
ло на възпитаници на Държав-
ната художествена академия в 
столицата Анкара. Представе-
ни са над 50 картини и плас-
тики, дело на студенти, спече-
лили проект на Министерство-
то на културата и туризма под 
надслов „Подкрепа на млади-
те хора“. 

Целта на тази програма е 
да развие тяхната креатив-
ност и потенциал, да ги на-
сърчи в търсене на нови фор-
ми за творческа реализа-
ция. Куратори на изложбата 
са професори и изкуствове-
ди от академията,които гос-
туваха на откриването Siret 
Uyanık, Meral Öztürk. Prof. Dr. 
Meliha Yılmaz, Prof. Dr. Hüseyin 
Elmas. 

Изложбата е представе-
на през октомври в Анкара. 
Картините са многоцветни. 

Преобладава портрет-
ната живопис и житей-
ски сюжети от съвре-
мието. Застъпени са и 
комиксите, харесвани 
от младежката аудито-
рия. Малката пластика 
също е оригинална. Ка-
то консултант на излож-
бата е галеристът Cem 
Aggelos Üstüner, който 
е представял свои екс-
позиции вече в Бургас 
и съвместно работи с 
Krasovska Art School. 

Изложбата е подре-
дена в Културен дом на 
НХК, ет.2 и ще гостува 
до 26 ноември. Творби-
те на младите художни-
ци могат да бъдат от-
купени.

По повод празника на Бургас – Никулден, 
вестник „Черноморски фар“ организира 
литературен конкурс „Моят Бургас след 
20 години“. 

Като медия, която над 100 години пази 
традициите на доброто слово даваме 
поле за изява на всеки ученик, който 
мечтае да покаже как си представя 
родния град в бъдещето.

Как искате да изглежда той, какъв 
ще е той през вашите очи – дайте 
воля на въображението си и опишете 
под формата на кратък разказ – два 
листа word-формат.

Конкурсът е в три  
възрастови групи:

Първа: 1 - 4 клас 
Втора: 5 - 7 клас 
Трета: 8 - 12 клас

Краен срок за участие: 25 ноември 2022 г.

Жури от изтъкнати журналисти, писатели и 
издатели ще определи победителите. В празничния 
никулденски брой вестникът ще публикува победителите 
както в сайта, така и на фейсбук страницата на изданието.

За всяка възрастова група ще бъдат излъчени Първа, Втора и Трета на-
града, осигурени от ИК „Знаци“, а първенците ще получат и ваучери за пъ-
тешествие до любима бургаска дестинация. Най-добрите разкази ще бъдат 
отпечатани и във вестника.

Участниците трябва да изпратят своите текстове на  
e-mail: info@faragency.bg, като напишат трите си имена, възраст, 

град, учебно заведение, телефон и e-mail за връзка.

Очакваме ви!

ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС

ЧфБулевард16 25-28 НОЕМВРИ 2022
в бургас

Култови места от Бург

Турски студенти подредиха 
изложба в Бургас

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства

за РЕКЛаМа
056 82 54 35
0878 424 698
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